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Andreja Hribar Hostnik, dr. dent. med.

Zasebna zobozdravstvena ordinacija
Pod hribom cesta II 24a, 1290 Grosuplje

telefon: 041 780 741
• splošno zobozdravstvo
• fiksna in snemna protetika
• endodontska zdravljenja
• lasersko zobozdravstvo - laserski žarek

namesto svedra in skalpela
• zdravljenje paradontopatij in 
odstranjevanje zobnega kamna

Ponudba 20 % popusta na mesečno naročnino, za obdobje 12 mesecev, velja za vse 
nove naročnike paketov MIO. Po izteku 12 mesecev se prične zaračunavati redna 
cena na paketih. Ponudba velja do 15. 3. 2022. Za pridobitev popusta vezava ni pogoj. 
Popusti se izključujejo. Popust ni prenosljiv in ga ni možno zamenjati za gotovino. Vse 
cene vključujejo DDV. Za pakete MIO veljajo Splošni pogoji za izvajanje elektronskih 
komunikacijskih storitev za potrošnike oziroma Splošni pogoji za izvajanje 
elektronskih komunikacijskih storitev za pravne osebe in podjetnike, Posebni pogoji 
za izvajanje mobilnih storitev ter Opis paketov MIO, ki so skupaj s cenami ostalih 
storitev in pogoji ponovne vezave za obstoječe naročnike na voljo na 040 40 40 40, 
A1.si in na prodajnih mestih A1. A1 Slovenija, d. d., Ameriška ulica 4, SI-1000.

A1.si

A1 Grosuplje
Brvace 1a, Grosuplje
M 040 979 788

Preklopite na 
znižane mobilne 
pakete MIO!

9 59 €
na mesec

miniMIO

11,99 €

13 59 €
na mesec

midiMIO

16,99 €

18 39 €
na mesec

maksiMIO

22,99 €

20 % 
popusta

LED svetilka za vzgojo rastlin ima veliko  svetilnost 
modrega in rdečega spektra svetlobe, kar
omogoča rastlini (sadiki) v začetni in nadaljnji fazi
rasti boljši razvoj, odpornost in močno rastlino.
Sadika s tem pridobi močne korenine, kar je najbolj
pomembno pri presajanju na vrt.

www.svetila-svetek.si
Gsm: 041 770 455

svetila.svetek@gmail.com

ZA KREPKE DOMAČE SADIKE
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NAVODILA
Članki naj bodo napisani in posredovani v elektronski obliki v programu Word. Zaradi velikega števila 
prispevkov in zaradi želje uredništva, da čim večjemu številu ljudi omogoči povedati svoje mnenje, bomo 
objavljali prispevke, dolge do največ 30 tiskanih vrstic (cca. 2500 znakov). Vsa besedila morajo biti pod-
pisana s polnim imenom in priimkom. Digitalne fotografije naj ne bodo vstavljene med besedilo, ampak 
naj bodo posredovane samostojno. K fotografijam je zaželeno, da posredujete tudi besedilo (podnapis) 
in obvezno avtorja fotografije. Uredništvo si pridržuje pravico, da članke ustrezno skrajša in v primeru, 
če v skladu s programsko zasnovo časopisa ne sodijo v nobeno od rubrik, ne objavi. V uredništvu nismo 
zavezani, da se z vsemi prispevki tudi strinjamo.

DIMENZIJE IN DODATNA NAVODILA ZA PRIPRAVO OGLASOV:  celostranski pokončni 185 x 260 mm, 1/2 leže-
či 185 x 127,5 mm, 1/4 pokončni  90 x 127,5 mm, 1/8 ležeči 90 x 61 mm. Vsi oglasi so barvni. Format datoteke 
naj bo  *.PDF ali *.JPG.
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Uvodnik
Spoštovana bralka, bralec Grosupeljskih odmevov!

Lep pozdrav že v letu 2022! Kako hitro čas beži! Naj vsem 
zaželim veliko sreče. Pravijo, da bo to eno boljših let, vse-
kakor pa boljše kot pretekli dve in če bomo v to krepko ver-
jeli, takšno tudi bo. Kot verjetno že veste, je prva številka 
združena za prva dva meseca, podobno je z avgustovsko 
in septembrsko številko, saj načeloma v tekočem letu izi-
demo desetkrat. 
Letošnje leto bo še posebej nekoliko nenavadno, saj bomo imeli kar trikrat volitve ter 
ni rečeno, da ne še kakšnega referenduma. Naj že zdaj povem, da smo dolžni vsem 
strankam predvolilne prispevke in reklame zaračunati po veljavnem ceniku, objavlje-
ni pa bodo v tekoči številki pred posameznimi volitvami.
Glasilo Grosupeljski odmevi je v prvi vrsti namenjeno obveščanju naših občanov o 
aktivnostih, povezanih z razvojem v naši občini, o aktivnostih in delovanjih številnih 
društev v naši občini, o delu vzgojno varstvenih ustanov ter o ostalih dogodkih, ki 
zadevajo aktivnosti naših občanov. 
V tej številki je nekoliko več aktivnosti s strani občinske uprave, imel pa sem čast, da 
sem se pogovarjal z aktualnim predsednikom vlade, ki je še vedno tudi naš krajan, 
čeprav sedaj živi drugje.
Pred nami je kulturni praznik, ki je povezan z našim največjim pesnikom Francetom 
Prešernom, ki je nekaj svojih mladih let preživel tudi v naši občini, na Kopanju pri 
svojem stricu. Če že govorimo o kulturnem prazniku, bi bilo dobro, da se tudi naši 
politiki, ki naj bi bili vzorniki širšemu krogu prebivalcev naše države, začnejo kultur-
neje obnašati. Ni mi jasno, kako se danes s tako lahkoto uporablja izraz fašizem za 
vse, kar ni po naši meri.
V upanju na boljše leto, na strpen dialog in povezovanje v dobro vseh državljanov 
in ostalih prebivalcev v naši državi, vas v svojem in v imenu uredniškega odbora še 
enkrat lepo pozdravljam.

Brane Petrovič, odgovorni urednik

Kazalo

Vabljeni k soustvarjanju občinskega glasila. 
Vaše prispevke pričakujemo do 4. marca, na e – naslov:

grosupeljski.odmevi@gmail.com
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Spoštovani občanke in občani, cenjeni bralci 
Grosupeljskih odmevov!

Pošteno nas je izmučil virus. Takšen, kot je, 
se je prikradel v naše domove, življenja, delo, 
razmišljanje, da, celo sanjalo se mi je, kako 
hodimo z maskami po cesti. Vsi se najbrž 
sprašujemo enako: kdaj se bo virus utrudil, 
kdaj bodo naša življenja spet taka kot prej? Kot 
sedaj kaže, se bomo morali navaditi živeti z 
njim, in kakor pravijo strokovnjaki s področja 
medicine, naj bi še v tem letu dosegli takšno 
stopnjo globalne odpornosti, da bo zdravstvo 
zmoglo obvladovati razmere, mi pa se bomo 
lahko vrnili v normalne okvire. 

Najbrž je to zagotovo najlepši obet za začetek letošnjega leta. Obet, ki daje upanje, da sveti luč na koncu 
tunela, da bo za dežjem posijalo sonce. 

Lepa novica, ki nas je vzpodbudila v začetku leta in nam vliva optimizem, je zopet visoka uvrstitev naše 
občine Grosuplje na odlično deseto mesto po razvitosti občin po izračunu Ministrstva za finance. Biti na 
tako visokem mestu med vsemi 212 občinami je res lepo priznanje slehernemu izmed nas, ki v občini živimo, 
delamo ali pa samo prebivamo. Vsak od nas je prispeval svoj delček k zgodbi o uspehu. 

Na občini se bomo po najboljših močeh potrudili, da bomo to visoko mesto na lestvici razvitosti upravičili 
tudi v prihodnje z dobrimi projekti, ki bodo še naprej krepili kakovost življenja naših prebivalk in prebivalcev 
v občini. 

Tak dober rezultat pa je bilo, zlasti v teh  dveh težkih koronskih letih, možno doseči, ker smo imeli v aktualni 
Vladi  predsednika Janeza Janše partnerja in sogovornika. Ta Vlada je izpogajala največ evropskih sredstev 
za prihodnji razvoj Slovenije. S svojimi dejanji doslej je pokazala, da se ta denar ne bo izgubil v neopredeljene 
»mehke vsebine«, ampak ga bo občutil vsak državljan Slovenije, ki je hkrati tudi občan. Slovenija bo tako 
lahko izšla iz sedanje situacije še močnejša, okrepljena in odporna. 

Prepričan sem, da Slovenci znamo ceniti in nagraditi dobro opravljeno delo!

Vaš  župan  
dr. Peter Verlič

Nagovor župana
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Nagovor župana dr. Petra Verliča ob praznovanju dneva 
samostojnosti in enotnosti 

Plamen Luči miru iz Betlehema  

Župan dr. Peter Verlič je ob prazno-
vanju dneva samostojnosti in enotnosti 
preko videa, ki je bil objavljen v četrtek, 
23. decembra 2021 (https://youtu.be/
Cpxfs0e6XNA), slavnostno nagovoril ob-
čanke in občane Grosupljega.   

Spoštovani!

V zgodovini slovenskega naroda ni 
pomembnejšega zgodovinskega trenut-
ka, kot je bil ta, ko smo enotno izglaso-
vali samostojnost. Slovenija se je tedaj 
podala na pot samostojne države.

Verjetno je preteklo še premalo časa, 
da bi se sploh zavedali, kaj smo takrat, 
ko smo se na plebiscitu tako enotno od-
ločili za samostojno Slovenijo, dosegli.

Mlajšim je samostojna Slovenija, dr-
žava, domovina, nekaj samoumevnega. 
Tisti, ki smo malo starejši in smo živeli v 
neki drugi državi, ki ni bila naša, pa ta 
spomin pomeni še posebno radost.

Slovenija je danes samostojna, ni toli-
ko enotna, kot bi si želeli, ampak saj nas, 
narod, ne deli kaj drugega kot politika. 
Kar pa je škoda.

So trenutki, ko moramo stopiti sku-
paj. In danes je ta trenutek. Danes smo 
soočeni s podobno odločitvijo kot ta-
krat. Če želimo premagati virus, če želi-
mo premagati bolezen, moramo stopiti 
skupaj. Kajti ko smo skupaj, smo zma-
govalci. Ko se razdelimo, smo poraženci.

V občini Grosuplje smo ponosni na sa-
mostojno Slovenijo in jo obeležujemo na 
prav poseben način. Kar poglejte, koliko 
zastav v naši občini, na izpostavljenih 
mestih, vihra, ne samo takrat, ko so dr-
žavni prazniki, ampak skozi vse leto.

Vendar pa zastava sama ne pomeni 
nič. Zastavo moramo nositi v srcu. Ker s 
tem v srcu nosimo tudi svojo domovino, 
svojo Slovenijo. In zato ob tem čudovi-
tem prazniku, ob dnevu samostojnosti 
in enotnosti, naprošam vse občanke in 
občane, da doživijo ta praznik ponosno, 
da izobesijo slovensko zastavo in pred-

vsem, da so na svojo domovino, Sloveni-
jo, ponosni.

Ob tem vsem občankam in občanom 
in vsem prijateljem občine Grosuplje vo-
ščim lepe novoletne praznike, srečno v 
novem letu in obilo, obilo zdravja. Oziro-
ma tako kot so včasih dejali, če bo zdrav-
je, bo ostalo prišlo samo po sebi.

Srečno, Slovenija! Srečno, občina Gro-
suplje! 

Vaš župan dr. Peter Verlič

V ponedeljek, 20. decembra 2021, so 
našo občinsko hišo obiskali skavti Luka, 
Samo in Marina ter županu dr. Petru Ver-
liču in direktorju občinske uprave mag. 
Dušanu Hočevarju podarili Luč miru iz 
Betlehema. Razsvetlila je prostore naše 
občinske hiše in se razširila v domove 
naših občank in občanov.

Sporočilo, ki nam ga je prinesla, se 
glasi:

“V začetku je beseda.” Lepa beseda 
v začetku lepega, grda v začetku grde-
ga. Saj z besedo nekoga rešimo ali po-
končamo, ranimo ali ozdravimo.

Danes pa je malo lepih besed, malo 
vljudnosti. Morda je zato med nami 
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toliko jeznega, toliko grdega, toliko 
teme.

Zato bi vam danes radi dali lepe 
besede, “Hvala”, “Oprosti” in “Rad te 
imam”. To so luči, ki uničujejo temo in 
tiho povejo, da smo vsi ljudje.

Primi v roko to Luč in besedo. Osve-
tli prostore, govori lepo. In reci si, pre-
den te tema zajame,

“Človek, ne jezi se.”

Skavti so želeli pomen miru še pose-
bej poudariti. V letu 2021 se je zgodilo 
marsikaj in želijo si, da bi se tega, kako 

pomemben je mir, vsi zavedali, da bi si za 
mir vsi tudi prizadevali, četudi je to vča-
sih težko. S poslanico želijo širiti dobre 
odnose med ljudmi, še toliko bolj sedaj, 
ko je velikokrat lažje biti proti kot za.

Županu, direktorju, pa tudi vsem ob-
čankam in občanom so zaželeli blago-
slovljen božič, predvsem pa miru, zdrav-
ja in povezanosti med vsemi nami.

»Misel je čudovita, tista, ki je v tem 
času res tudi zelo potrebna. Virus je v nas 
vzbudil tudi malo nemira, lažje je biti proti 
kot za, težko je reči hvala, rad te imam, ti 
si moj prijatelj,« se je strinjal župan in se 

za podarjeno Luč miru lepo zahvalil. Na 
vložišču občine je bila na voljo vsem ob-
čankam in občanom, da si jo prižgemo 
in jo ponesemo tudi v svoje domove. 
»Zdaj pa je tudi trenutek, ki nas vabi, da 
se cepimo, da nismo proti, ampak smo za. 
Za življenje in za manj žrtev, nepotrebnih 
žrtev. In prihodnje leto bo zagotovo lepše, 
boljše,« je še dejal. Prav v tistem tednu je 
namreč potekal tudi teden cepljenja, da 
bi dosegli čim večjo precepljenost, da bi 
vsi skupaj vstopili v novo leto zdravi.

Jana Roštan

Župan dr. Peter Verlič stanovalcem DSO Grosuplje skupaj z 
Božičkom voščil lepe praznike

V torek, 21. decembra 2021, pred bo-
žičnimi in novoletnimi prazniki in pred 
praznovanjem dneva samostojnosti in 
enotnosti, je župan dr. Peter Verlič obi-
skal stanovalce Doma starejših občanov 
Grosuplje. In tudi tokrat se je z oldti-
merjem rolls-roycem pripeljal v družbi 
dobrega moža Božička, ki je imel s sabo 
tudi darila.

Župana in Božička je ob prihodu v 
imenu stanovalk in stanovalcev poz-
dravila direktorica doma Metka Velepec 
Šajn. Povedala je, da so bili celo leto zelo 
pridni. Vedno so spoštovali vse ukrepe 
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za zajezitev širjenja koronavirusa: razku-
ževali so se, držali so razdaljo, nosili so 
maske in se cepili, zato so zdravi.

»Zelo mi je toplo pri srcu, ker slišim, da 
ste zdravi,« je župan stanovalke in stano-
valce doma lepo pozdravil. »Lepo je tudi 
slišati, da se držite vseh ukrepov, čeprav bi 
bil sedaj pa res že čas, da premagamo to 
bolezen,« je še dejal. Vsem je zaželel lepe 
božično-novoletne praznike in: »Zdrav-
ja, zdravja in še enkrat zdravja.«  

Lep božič in srečno novo leto ter obi-
lo zdravja je vsem zaželel tudi Božiček 
in razdelil darila: tradicionalne občinske 
koledarje za leto 2022 s čudovitimi fo-
tografijami in lepimi mislimi je občina 
pripravila v sodelovanju s Turizmom 
Grosuplje, Pekarna Grosuplje pa je po-

skrbela za nekaj pekovskega peciva.
Za veselo vzdušje je poskrbela sku-

pina »Žogaband« in zaigrala Sankaško 
polko. Praznično božično-novoletno 
vzdušje je tako dopolnilo še malo zim-
skega.

Ob koncu naj se zahvalimo še Mariji 
in Sašu Hrovatu, lastnikoma rolls-royca, 
ki sta s starodobnikom popestrila dogo-
dek.

Jana Roštan

Župan dr. Peter Verlič o aktivnostih Združenja za spodbujanje 
raziskav in inovacij na področju železnic v Jugovzhodni Evropi in 
o dobrih praksah naše občine s področja trajnostne mobilnosti

V četrtek, 13. januarja 2022, je v Sve-
čani dvorani Fakultete za gradbeništvo 
in geodezijo Univerze v Ljubljani, v orga-
nizaciji Društva urbanistov in prostorskih 
planerjev Slovenije potekala okrogla 
miza z naslovom Razvoj železniškega 
omrežja v RS - ali lovimo zadnji vlak?

Poleg tega, kakšna je trenutna vi-
zija razvoja slovenskega železniškega 
omrežja, nedavno je bila namreč pripra-
vljena VIZIJA 2050+, smo se vprašali tudi, 
kako potekajo aktivnosti za posodobitve 
in nadgradnjo, kakšna je sinergija urba-
nega razvoja, tudi s projekti lokalnih sku-

pnosti, ter kakšna so izhodišča in pristopi 
k nadgradnji železniškega omrežja.

Na okrogli mizi so sodelovali: mag. 
Dejan Jurkovič, vodja Sektorja za in-
vesticije v železnice na Direkciji RS za 
infrastrukturo, ki se nam je predstavil s 
prispevkom Vizija razvoja slovenskega 
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železniškega omrežja za vlake prihodno-
sti in konkurenčen promet, mag. Lenča 
Humerca Šolar, vodja Sektorja za stra-
teški prostorski razvoj na Ministrstvu za 
okolje in prostor, njen prispevek je nosil 
naslov Trajnostni razvoj, mobilnost in 
središča na istem vlaku, mag. Gregor 
Pretnar iz podjetja PNZ svetovanje in 
projektiranje, naslov njegovega prispev-
ka je bil Preko sodobnega prometnega 
omrežja do konkurenčnega javnega 
železniškega prometa, dr. Aleš Mlakar, 
samostojni prostorski načrtovalec, ki se 
nam je predstavil s prispevkom Razvoj 
železniškega omrežja in prostorski ra-
zvoj: Priložnosti in (z)možnosti, ter dr. 
Peter Verlič, župan občine Grosuplje, 
predsednik Združenja za spodbujanje 
raziskav in inovacij na področju železnic 
v Jugovzhodni Evropi in direktor Prome-
tnega inštituta Ljubljana, ki pa se nam je 
predstavil s prispevkom Aktivna vloga 
občin in prekomejno sodelovanje občin 
pri pospešenem razvoju slovenskih žele-
znic ter priprava programa trajnostnega 
občinskega javnega potniškega prome-
ta.

Župan dr. Peter Verlič je kot predse-
dnik Združenja za spodbujanje raziskav 
in inovacij na področju železnic v Jugo-
vzhodni Evropi na okrogli mizi predstavil 
aktivnosti tega združenja, ki v veliki meri 
temeljijo na revitalizaciji čezmejne žele-
zniške infrastrukture Ljubljana – Grosu-
plje – Trebnje – Novo mesto – Metlika 
– Karlovac – Zagreb, ter mnoge dobre 
prakse, ki jih s področja trajnostne mo-
bilnosti lahko zasledimo v naši občini.

Župan je povedal, da si tudi lokalne 
skupnosti, občine, želimo po svojih mo-
čeh prispevati ter biti bolj vključene v re-
ševanje, iskanje najboljših rešitev v pro-
metu in v sam prostorski razvoj. Primer 
dobre prakse je prav dolenjska proga, ki 
jo danes prepoznamo kot Pot prihodno-
sti. Tik pred tem, da bo vzpostavljeno, je 
namreč Evropsko združenje za teritorial-
no sodelovanje (EZTS) - Poti prihodnosti 
Ljubljana – Novo mesto – Karlovec – Za-
greb, ki se vzpostavlja na pobudo zdru-
ženja, ki mu predseduje.

Regionalna proga lahko veliko pri-
speva k izboljšanju mobilnosti, pa tudi 
k razvoju gospodarstva, dvigu kakovosti 
življenja v krajih ob njej in tudi širše, ter 
hkrati k boljši prometni povezavi med 
sosednjima državama Republiko Slove-
nijo in Republiko Hrvaško.

Vse občine ob dolenjski železnici, od 
Škofljice do Metlike, in Karlovška župa-
nija, so leta 2018 podpisale dogovor o 

sodelovanju na področju revitalizacije 
čezmejne železniške infrastrukture. Vse 
občine na slovenski strani oz. njihovi ob-
činski sveti so dali tudi soglasje k pristo-
pu k Evropskemu združenju za teritorial-
no sodelovanje. Medtem ko so postopki 
na hrvaški strani za ustanovitev združe-
nja že dokončani, nas sedaj čaka še, da 
sklep o njegovi ustanovitvi sprejme tudi 
vlada,  potem pa bo lahko, morda že v 
februarju, podpisana tudi konvencija o 
njegovi ustanovitvi.

V združenju verjamejo, da bodo lahko 
na področju nadgradnje železniške pro-
ge na odseku Ljubljana - Ivančna Gorica 
in potem seveda naprej, veliko prispevali 
z rešitvami, ki so moderne, učinkovite in 
ne stanejo veliko, kot je na primer digi-
talna prodaja voznih kart. Za te rešitve 
bodo poskušali pridobiti tudi evropska 
sredstva.

Župan je nato v nadaljevanju predsta-
vil tudi nekaj dobrih praks, izkušenj, kako 
lahko občine že prispevamo k razvoju 
trajnostne mobilnosti, ne samo na ravni 
načrtov, ampak konkretno.

Občina Grosuplje ima sprejet prostor-
ski načrt, strategijo razvoja občine, celo-
stno prometno strategijo, to pa so tisti 
krovni dokumenti, na podlagi katerih 
smo potem začeli razvoj trajnostne mo-
bilnosti udejanjati tudi v praksi.

Prvi uspešen projekt, ki se je začel 
pred 10 leti, je bil avtobusna linija 3G, pri 
katerem je šlo za povezavo medkrajev-
nega avtobusa, ki je prej vozil prazen, v 
sistem integrirane mestne linije skupaj z 
Ljubljano, z uvedbo enotne vozovnice, z 
uvedbo conskega sistema. Že v prvem 
letu se je število potnikov povečalo za 
40 % in številke še naraščajo. Sistem smo 
pozneje še nadgradili in vanj povezali 
tudi manjša naselja v občini: Luče, Poli-
ca in Št. Jurij, ki jih z avtobusno postajo v 
Grosupljem povezujejo lokalni avtobusi.

Preko evropskega projekta smo na 
avtobusni postaji dobili pametni interak-
tivni prikazovalnik integriranega javne-
ga prevoza, ki prikazuje napovedi priho-
dov avtobusov in vlakov v živo, na voljo 
so nam tudi številne druge informacije.

Po vzoru ljubljanskega Kavalirja, ki 
smo ga že uspešno preskusili, se bo v 
letošnjem letu po Grosupljem zapeljal 
Zapeljivec.

V Grosupljem imamo tudi novo par-
kirno hišo P+R Grosuplje. Projekt je bil 
uspešno umeščen v prostor, saj stoji ob 
glavni avtobusni in železniški postaji. 
Ravno pred nekaj dnevi pa smo uspeli, 
da lahko v parkirni hiši svoj avto parkira-
mo tako s kartico Urbana kot tudi s kar-
tico Integriranega javnega potniškega 
prometa, ter pot naprej nadaljujemo ne 
le z avtobusom, ampak tudi z vlakom.

V polnem teku je nadgradnja železni-
ške postaje z novima podhodoma, novi-
mi peroni, s sodobnim nadvozom.

»Naša razmišljanja pa so sedaj usmer-
jena predvsem v pločnike, kolesarske ste-
ze, elektro kolesa, skiroje, skratka v tisto, 
da lahko avto pustiš doma, pa se kljub 
temu pripelješ, potuješ,« je še dejal.

Vsi ti projekti so mogoči, ker so za 
njimi tudi evropska sredstva, in tudi do-
bro sodelovanje z Ministrstvom za infra-
strukturo in z direkcijo.  

Z nadgradnjo železniške postaje v 
Grosupljem se je začel izvajati državni 
prostorski načrt za nadgradnjo železni-
ške proge od Ljubljane do Metlike, skozi 
novoustanovljeno evropsko združenje 
ga bodo poskušali še oplemeniti tudi z 
rešitvami, kot jih v naši občini že uvaja-
mo.  

Po koncu predstavitev je sledila še 
razprava. Okroglo mizo je moderirala dr. 
Liljana Jankovič Grobelšek.

Jana Roštan

Okroglo mizo smo lahko spremljali tudi preko aplikacije Zoom
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Parkiranje po sistemu P+R v novi parkirni hiši Grosuplje kot 
prvi v Sloveniji ne le s kartico Urbana, ampak tudi s kartico IJPP

Evropski teden mobilnosti nam je 
leta 2018 prinesel razveseljivo novičko, 
ko nam je župan dr. Peter Verlič zaupal, 
da smo z odobritvijo Ministrstva za infra-
strukturo uspešno pridobili nepovratna  
sredstva evropske kohezijske politike v 
višini 1.655.732,80 evrov za izgradnjo 
nove parkirne hiše P+R Grosuplje, na ta-
krat še parkirišču pri občini, poleg glavne 
avtobusne in železniške postaje Grosu-
plje.

Napovedal je nov korak v uresničeva-
nju naše celostne prometne strategije, 
na poti k še bolj trajnostni mobilnosti v 
naši občini.

Nova parkirna hiša P+R Grosuplje je 
nato svoja vrata odprla skoraj natanko 
dve leti pozneje, 18. septembra 2020. 
Zgrajena v 6 etažah nudi prostor 222 
avtomobilom, od tega je 161 parkirnih 
mest namenjenih za parkiranje po sis-
temu P+R, 61 jih je namenjenih plačlji-
vemu parkiranju. Skladno s sodobnim 
časom 10 parkirnih mest omogoča tudi 
polnjenje električnih vozil, ob parkirni 
hiši pa je tudi zaprta kolesarnica za 40 
koles.

Storitev P+R uporabljamo tisti, ki smo 
sicer namenjeni v Ljubljano, in smo se tja 
ponavadi odpravili z avtom, sedaj pa se 
raje odločimo za bolj trajnostno, okolju 
prijazno pot, in tako svoj avtomobil par-
kiramo v parkirni hiši v Grosupljem, ter 
pot proti prestolnici nadaljujemo z avto-
busom. Po novem, kot je bila naša želja 
že od vsega začetka, pa jo bomo lahko 
tudi z vlakom.

Parkirna hiša P+R Grosuplje ima kot 
prva parkirna hiša s sistemom P+R v 
Sloveniji vzpostavljen tudi sistem za 
uporabnike kartice IJPP, ki vključuje 

uporabo javnega linijskega prevoza 
potnikov v cestnem in železniškem 
prevozu. Omogoča uporabo mestnega 
avtobusa, medkrajevnega avtobusa in 
vlaka.

Brezplačno parkiranje v parkirni hiši 
P+R Grosuplje je bilo po sistemu P+R do 
sedaj omejeno le na uporabnike kartice 
Urbana in tako uporabo avtobusa 3G. 
Sedaj pa sistem P+R v grosupeljski par-
kirni hiši omogoča brezplačno parkira-
nje za vse uporabnike javnega prevoza. 
Tako ne le, da lahko svojo pot nadalju-
jemo tudi z vlakom, odpeljemo se lahko 
tudi proti Novemu mestu ali Kočevju in 
ne le proti Ljubljani.

Uporaba javnega prevoza je tako za 
vse njegove uporabnike postala še bolj 
enostavna, torej potnikom še bolj prija-
zna. Z njegovo uporabo pa prispevamo 
tudi k čistejšemu okolju.

Podrobnejše informacije o integri-
ranem javnem potniškem prometu in 
kartici IJPP so dostopne na: https://na-
kup.ijpp.si/.

Podrobnejša navodila o uporabi 
kartice IJPP v parkirni hiši P+R Gro-
suplje so objavljena na spletni strani 
upravljavca JKPG: https://www.jkpg.si/
navodila-za-uporabnike.

Jana Roštan

Občina Grosuplje v šolskem letu 2021/2022 podelila štipendije 
80 dijakom in študentom

Občina Grosuplje je za šolsko leto 
2021/2022 podelila štipendije 80 di-
jakom in študentom predvsem kot 
spodbudo za njihovo nadaljnje delo, kot 
motivacijo za nadaljnje šolanje, saj je iz-
obraževanje še kako pomembno in zna-
nje velika vrednota. "Mladi ste naša pri-

hodnost, prihodnost naše občine, zato je 
pomembno, da vas kot lokalna skupnost 
podpremo in vam s štipendijo nekoliko 
olajšamo študij in vas navdamo z doda-
tno motivacijo," so bile besede župana, ki 
jih je namenil štipendistom. Žal pa tudi 
letos zaradi situacije s koronavirusom 

nismo pripravili tradicionalnega spreje-
ma, ko jim je župan tudi osebno čestital 
ter jim zaželel veliko uspeha na nadaljnji 
poti šolanja.

Srečanje je župan vsako leto izkoristil, 
da jim je predstavil aktualne projekte 
naše občine ter jih seznanil z načrti za 
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razvoj naše občine.
Pomembna novost je, tudi za naše 

mlade, da lahko v parkirni hiši P+R Gro-
suplje kot prvi v Sloveniji parkiramo po 
sistemu P+R ne le s kartico Urbana, ki 
omogoča brezplačno parkiranje in nada-
ljevanje poti z avtobusom, ampak tudi s 
kartico IJPP. Ta nam omogoča brezplač-
no parkiranje in nadaljevanje poti proti 
Ljubljani, kot tudi proti Novemu mestu 
ali Kočevju z avtobusom ali vlakom. Pri-
zadevamo namreč si, da bi bila mobil-
nost uporabnika z uporabo le ene kar-
tice, kartice IJPP, kar največja in njenim 
uporabnikom kar najbolj prijazna.

Trajnostna mobilnost tako še naprej 
ostaja ena izmed prioritetnih področij 
urejanja v naši občini.

Mladi pa bodo zagotovo z velikim 
odobravanjem sprejeli tudi nadaljevanje 
urejanja rekreativnih površin.

Dijaki in študentje, kot tudi vsi ostali 
občanke in občani, ste tako lepo po-
vabljeni k spremljanju spletne strani 
Občine Grosuplje: https://www.gro-

suplje.si/, kjer boste obveščeni o vseh 
novostih, z vsemi vami smo tudi na 
družbenih omrežjih: facebook, twitter 
in instagram.

Ker nam veliko pomenijo tudi vaša 
mnenja,  želje in potrebe, ste prav tako 

lepo povabljeni, da svoja morebitna 
vprašanja, pobude, mnenja pošljete 
Komisiji za mladinska vprašanja na e-
-naslov: mladinskavprasanja.grosup-
lje@gmail.com. Veseli jih bomo.

Dodelitev štipendij dijakom in štu-
dentom v občini Grosuplje sicer ureja 
Odlok o podeljevanju štipendij Občine 
Grosuplje. Na javnem razpisu za šolsko 
leto 2021/2022 je bilo dodeljenih 80 šti-
pendij. 40 štipendij smo podelili dijakom 
srednjih šol, od tega 26 dijakom poklic-
nih, srednjih strokovnih in tehniških šol 
in 14 gimnazijcem, 40 štipendij pa smo 
podelili študentom dodiplomskega in 
podiplomskega študija, od tega 26 štu-
dentom naravoslovnih in tehničnih fa-
kultet in 14 študentom družboslovnih in 
humanističnih fakultet.

Točkoval se je učni uspeh in obšol-
ske dejavnosti. Višina štipendije tudi za 
šolsko leto 2021/2022 znaša 100 evrov 
mesečno.

Jana Roštan

V okviru Ljubljanske urbane regije se je na svetovni razstavi 
Expo 2020 v Dubaju predstavila tudi Občina Grosuplje

Na Expo 2020 v Dubaju, ki se je pričel 
1. oktobra 2021 in bo trajal do 31. marca 
2022, se s paviljonom, ki stoji v trajno-
stnem segmentu razstave in svetu spo-
roča zgodbo o zeleni in pametni deželi 
v srcu Evrope, predstavlja tudi Slovenija.

Geslo, ki ga nosi, se glasi: »Slovenia. 
Green and Smart Experience.« Izposta-
vlja trajnostno, sodobno in ustvarjalno 
plat našega značaja ter svetovno jav-
nost nagovarja z zgodbami, ki govorijo 
o edinstvenem prepletu neokrnjene 
narave, znanja, inovacij in prebojnega 

gospodarstva.
Kot turistična destinacija se bo Slo-

venija poglobljeno predstavila v okvi-
ru dveh mest in štirih makroregij. Med 
njimi sta mesto Ljubljana, ki se je pred-
stavljalo od 27. oktobra 2021 do 6. no-
vembra 2021, od 26. decembra 2021 do 
29. januarja 2022 pa se je predstavljala 
Osrednja Slovenija - Ljubljanska urbana 
regija in v okviru nje tudi Občina Grosu-
plje skupaj s Kočevsko in Belo krajino.

Obiskovalcem paviljona je bila na 
ogled postavljena replika najstarejšega 

kolesa, starega približno 5.200 let, ki je 
bilo najdeno na Ljubljanskem barju, s 
svojimi mislimi so si lahko preko nevro 
pitnika natočili kozarec vode ter si s po-
močjo VR animacije ogledali Plečnikovo 
dediščino. Želni gibanja so se lahko s 
pomočjo kolesarske simulacije Simat-
hlon na ljubljanskem BicikeLJ-u zape-
ljali po ulicah Ljubljane ali skozi vseh 
25 občin Ljubljanske urbane regije ter 
na poti skozi občino Grosuplje obiskali 
Županovo jamo in spoznali Žabjo hišo, 
zapeljali so se lahko tudi po Kočevskem 
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V okviru projekta ICC potekal 4. mestni laboratorij

V času od 30. novembra do 10. de-
cembra 2021 je v okviru projekta 100 
Intelligent Cities Challenge, v katerem 
Občina Grosuplje sodeluje v konzorciju 
s Skupnostjo občin Slovenije s  še 11 ob-
činami: Ajdovščina, Črna na Koroškem, 
Kanal ob Soči, Kočevje, Laško, Logatec, 
Ravne na Koroškem, Slovenske Konjice, 
Škofja Loka, Škofljica in Vojnik, potekal 
že 4. mestni laboratorij, katerega namen 
je bil, da ponovno razmislimo o mestih 
prihodnosti ter o njihovih vlogah v času 
podnebnih sprememb in ambicije po di-
gitalizaciji.

Dve razpravi, namenjeni širši javnosti, 
sta obravnavali osrednjo temo: izpo-

polnjevanje in prekvalifikacija mest oz. 
priprava lokalne delovne sile za delovna 
mesta prihodnosti.

V razpravah, ki ju je moderirala Dana 
Eleftheriadou iz Evropske komisije, so 
sodelovali visoki evropski in mednaro-
dni strokovnjaki.

Valentina Superti iz Evropske komi-
sije je v svojem pozdravnem nagovoru 
izpostavila pomembno vlogo, ki jo bodo 
v prizadevanjih za prekvalifikacijo imela 
prav mesta. Ta bo njihovi lokalni delov-
ni sili omogočila doseči Evropski zeleni 
dogovor in slediti novi industrijski stra-
tegiji. Poudarila je potrebo po celostnih, 
medresorskih, meddisciplinarnih strate-

gijah za mesta in lokalna gospodarstva, 
ki bodo pokrivale področja od znanj in 
spretnosti do možnosti financiranja, od 
podpore podjetništvu do partnerstev in 
sodelovanj.

Karen Maguire iz Organizacije za go-
spodarsko sodelovanje in razvoj se je v 
svojem nagovoru osredotočila na glo-
balne trende, ki oblikujejo lokalne po-
trebe, izzive, s katerimi se mesta sooča-
jo, in vprašanja, kaj lahko mesta storijo. 
Mesta in regije se pogosto spoprijemajo 
z omejenimi formalnimi kompetencami 
in s številnimi izzivi, pogosto tudi velja, 
da tisti, ki bi potrebovali največ usposa-
bljanja, tega najmanj dobijo.

in Beli krajini. Največ pozornosti je bila 
deležna največja slovenska avtohtona 
čebela na svetu - kranjska sivka, ki je v 
90 % morfološko ustrezala pravi čebeli. 
Čebela je bila replika 3D kranjice, ki se 
nahaja pred Čebelarskim centrom Slo-
venije v Lukovici, spremljal pa jo tudi 
skupni video regije, Čebeli prijazna 
regija.

Video je prikazoval številne aktivnosti 

vključevanja čebelarstva v različne de-
javnosti (turizem, prehrana, zdravje) in 
prizadevanja za ohranitev kranjske siv-
ke. Občina Grosuplje je izpostavila Mu-
zej čebelarske kulturne dediščine, ki v 
svoji zbirki združuje številno čebelarsko 
literaturo od leta 1700 do danes.

Jana Roštan

Občina Grosuplje se je na podlagi ko-
eficientov razvitosti občin za leti 2022 in 
2023, ki jih vsaki dve leti na podlagi me-
todologije, ki jo določi vlada z uredbo, 
pripravlja Ministrstvo za finance, med 
vsemi 212 občinami v Sloveniji uvrstila 
na visoko 10. mesto.

Pri tem so upoštevali kazalnike:
• razvitosti občine, ki so: bruto dodana 

vrednost gospodarskih družb na za-
poslenega, osnova za dohodnino na 
prebivalca občine in število delovnih 
mest na število delovno aktivnega 
prebivalstva občine,

• ogroženosti občine, ki so: indeks sta-
ranja prebivalstva občine ter stopnja 
registrirane brezposelnosti in stopnja 
delovne aktivnosti v občini,

• razvojnih možnosti, ki so: oskrblje-
nost z dobrinami in storitvami javnih 
komunalnih služb (stopnja priključe-
nosti na javno kanalizacijsko omrež-
je po aglomeracijah), opremljenost s 

kulturno infrastrukturo (kulturni spo-
meniki in objekti javne kulturne infra-
strukture), delež območij Natura 2000 
v občini in poseljenost občine.
Uvrstitev na 10. mesto po razvitosti 

občin v Sloveniji je lepa spodbuda in 

trudili se bomo, da bomo takšne uspehe 
dosegali tudi v prihodnje in kakovost ži-
vljenja v občini Grosuplje še izboljševali. 
Lepo je živeti v občini Grosuplje.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Občina Grosuplje po razvitosti občin Slovenije na visokem  
10. mestu
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Skupna občinska uprava 5G v sodelovanju z občinama Kamnik 
in Log - Dragomer ter SBRA z investicijskim konceptom po 
EUCF sredstva za pospešitev naložb v trajnostno energijo

Skupna občinska uprava občin Gro-
suplje, Ivančna Gorica, Dobrepolje, Ško-
fljica in Ig (SOU 5G) je v sodelovanju z 
občinama Kamnik in Log - Dragomer ter 
Slovenskim gospodarskim in raziskoval-
nim združenjem iz Bruslja (SBRA) pripra-
vila naložbeni koncept, ki ga je prijavila 
na t. i. »European city facility« (EUCF) 
razpis, ki v obliki nepovratnih sredstev 
financira storitve in dejavnosti v podpo-
ro razvoju naložbenih konceptov, kot so 
študije izvedljivosti, tržne analize, ana-
lize deležnikov, pravne, ekonomske in 
finančne analize, analize tveganj in na-
daljnje podporne naloge.

Občine ter lokalni javni subjekti, ki 
združujejo občine, imajo ogromen po-
tencial za izgradnjo celovitih naložbe-
nih programov v trajnostno energijo in 
lahko igrajo ključno vlogo pri združeva-
nju manjših projektov v večje naložbe-
ne portfelje in pri mobilizaciji znatnih 
finančnih virov za spodbujanje ener-
getskega prehoda v Evropi. S pomočjo 
nepovratnih sredstev EUCF lahko inve-
sticijski koncept obravnava rešitve in 
spodbuja sodelovanje, ki bi sicer bilo 
manj verjetno, saj je v Sloveniji občin-
skih partnerstev še vedno premalo, zlasti 
v sektorju trajnostne energije.

Načrtovani ukrepi in aktivnosti bodo 
namenjeni predvsem zmanjševanju 
porabe energije in emisij toplogrednih 
plinov, zagotavljanju požarne varnosti, 
optimizaciji javne razsvetljave in izbolj-
šanju prometne varnosti. Predvidena so 
tudi nova delovna mesta, ki bodo ustvar-
jena predvsem v regionalnem gradbe-
nem sektorju in znotraj podjetij, ki so po-
nudniki energetskih storitev. Prav tako 
se z investicijskim konceptom želi upo-
rabnikom javnih stavb zagotoviti večje 
udobje in izboljšati delovne pogoje, za 
lastnike stavb doseči nižje obratovalne 
in vzdrževalne stroške, ponudniki ener-
getskih storitev bodo lahko izvajali alter-
nativne finančne in izvedbene storitve, 
komunalna podjetja pa bodo delovala z 
optimizirano opremo.

Investicijski ukrepi v trajnostno ener-
gijo pa ne bodo imeli predvidenega 
učinka, če hkrati ne bodo obravnavali 
tudi vedenjskih sprememb, ki bi moti-
virale uporabnike za učinkovitejšo rabo 
toplotne energije. Zato je v procesu ra-
zvoja naložbenega koncepta izjemnega 
pomena tudi sodelovanje deležnikov in 
državljanov. Skupna občinska uprava 
5G bo organizirala niz delavnic, ki bodo 
udeležencem zagotavljale bazo znanja, 

priložnost za povratne informacije ter 
možnost za razširjanje rezultatov in dru-
gih uporabnih informacij.

Pričujoči projekt spodbuja eno redkih 
večobčinskih partnerskih sodelovanj v 
Sloveniji, predvsem na področju trajno-
stne energije. Z uspešnim sodelovanjem 
in aktivnim razširjanjem ter promovira-
njem uporabljenih metod, rezultatov in 
učinkov lahko ta projekt služi kot odlična 
praksa ter kot koncept oziroma vodilo 
za vsa prihodnja občinska partnerska 
sodelovanja v regiji. Vsi rezultati bodo 
javno dostopni na spletu, kar bo v osnovi 
podprlo ponovljivost in nadgradnjo pro-
jekta. S tem bo lahko vsak zainteresirani 
dostopal do gradiva, ga prilagodil svo-
jemu kontekstu in ga uporabil za nove 
projekte.

Rešitve tega investicijskega koncepta 
so primerljive s trajnostnimi energetski-
mi rešitvami drugje v Evropi. Potencial 
za prenos na druge regije obstaja, saj bi 
tehnične rešitve in inovativno financira-
nje, ki se izvaja tukaj, lahko enostavno 
ponovili (tudi prek drugih programov 
EU) v bližnjih regijah.

Maja Tomažič, SOU 5G

Mesta lahko postanejo močnejša z 
vključevanjem skozi izobraževanja od-
raslih, svojo odpornost lahko prav tako 
razvijajo z ustvarjanjem učinkovitih lo-
kalnih partnerstev z vključitvijo deloda-
jalcev in s pomočjo majhnim in srednje 
velikim podjetjem, da bi postala bolj 
kvalificirana.

Sharon Gil iz Organizacije združenih 
narodov pa je osrednji poudarek name-
nila pomenu krožnosti, medsektorski 
trojni strategiji za mesta, ki posega na 
področja trajnostne gradnje, storitviza-
cije in trajnostnih prehranskih sistemov. 
Izpostavila je potrebo po povezovanju 
krožnega gospodarstva in delovnih 
mest, kar bo omogočilo pravičen pre-

hod, in ob tem poudarila, da so delovna 
mesta ključni kazalci in merilo blaginje.

V nadaljevanju smo se seznanili z 
ICC-jevim Vodnikom za prekvalifikacijo 
(ICC’s Reskilling Guide), predstavljeni so 
nam bili tudi nekateri primeri mest z do-
brimi praksami na tem področju.

V drugi javni razpravi pa smo se osre-
dotočili na možnosti financiranja. Govo-
ra je bilo o Mehanizmu za okrevanje in 
odpornost, Evropskem socialnem skladu 
plus, Evropskem skladu za regionalni ra-
zvoj, Erasmusu+ in Programu za digital-
no Evropo.

Potekale so različne delavnice na 
temo zelenega in digitalnega prehoda 
na različnih področjih, osrednji pouda-

rek je vseskozi bil na izpopolnjevanju 
in prekvalifikaciji mest. Številni govor-
niki so z nami delili nasvete o tem, kako 
lahko mesta najbolje izpopolnimo in 
prekvalificiramo svojo delovno silo ter 
omogočimo pametni prehod. Delavnice 
so ponudile veliko priložnosti za učenje 
in nova sodelovanja.  

Jana Roštan
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Mednacionalni sestanek vseh partnerjev evropskega projekta 
Urbact III - Playful Paradigm

V četrtek in petek, 16. in 17. decem-
bra 2021, je preko spletne aplikacije 
Zoom potekal dvodnevni sestanek 
vseh partnerjev evropskega projekta 
URBACT III – Playful paradigm oz. Igri-
va paradigma.

Sestanek bi morala fizično gostiti naša 
občina, a ga je bilo potrebno prestaviti 
na splet zaradi poslabšanja epidemio-
loške situacije. Čeprav je srečanje pote-
kalo preko spleta, smo občino Grosuplje 
uspešno predstavili. Uvodni nagovor 
je imel direktor občinske uprave, mag. 
Dušan Hočevar. Povedal je, da je občina 
Grosuplje odprta za inovacije in je naklo-
njena vsem projektom, ki so namenjeni 
našim občanom. Odobravajoče je tudi 
pozdravil občinsko sodelovanje s prizna-
nim projektom URBACT.

Predstavitev občine smo prilagodili 
za virtualen ogled in izdelali kratek vide-
oposnetek občine – najbolj prepoznav-
nih stavb, znamenitosti, naših pisarn in  
seveda tudi prazničnega vzdušja. Doda-
tno je občinsko delovanje udeležencem 
sestanka približala Klavdija Mehle, ki je 
na občini zadolžena za družbene dejav-
nosti. Predstavili smo tudi deležnike, s 
katerimi bomo v prihodnosti sodelovali. 
Mestno knjižnico Grosuplje sta predsta-
vili direktorica Urša Emeršič in sodelavka 
Judita Kavšek. Program Minibus veselja 
je predstavila odgovorna za program na 
Skali, Kornelija Debelak.  

Predstavitev za sodelovanje z Elan 
Skis sem opravila Živa Vertič, koordina-
torka projekta Playful Paradigm.

Italijanska občina Videm (Udine) ima 
kot vodilni partner tega projekta že dvaj-
set let izkušenj na področju vključevanja 
ljudi skozi igro. Razvili so več programov 
in iniciativ, kjer z igro naslavljajo sodob-
ne urbane izzive. Izkušnje in strokovnost 
o uvedbi igrivega pristopa k razvoju 
mest so nam iz občine Videm posredo-
vali Elisabetta Marioni – mestna svetni-
ca občine Videm, Paolo Munini - glavni 
odgovorni predstavnik za igre na občini 
Videm in Claudia Mauro - odgovorna za 
program v Knjižnici igrač – Ludoteca.

Drugi dan sestanka sta se nam 
predstavila tudi zagovornika igrivega 
pristopa na evropskem področju – Si-
mone Martineli (Ali per Giocare) ter 
Dominique Dumeste, ki je članica sve-
ta ITLA (Inernational Toy Library Asso-
ciation).

Vsi partnerji, vključeni v projekt - Vi-
dem, Lousã (Portugalska), Igualada (Špa-
nija) in Jelgava (Latvija) smo s pomočjo 
spletne platforme MIRO delili načrte in 
programe, ki jih želimo uvesti v lokalni 
kontekst občine, hkrati smo tudi izposta-
vili prednosti, ki jih imajo naše občine, in 
tudi ovire, s katerimi se srečujemo.

Živa Vertič, koordinatorka projekta

V Ljubljanski urbani regiji še enajst novih podjetniških idej, 
med njimi tudi ena iz občine Grosuplje

V okviru projekta Podjetno nad iz-
zive v Ljubljanski urbani regiji (PONI 
LUR), ki ga izvaja Regionalna razvojna 
agencija Ljubljanske urbane regije 
(RRA LUR), je usposabljanje uspešno 
zaključila že tretja skupina udeležen-
cev. Med enajstimi novimi produkti 
in storitvami, ki so jih bodoči pod-
jetniki razvijali, izstopajo vonjalni 
treningi, ki so še posebej aktualni v 

trenutni covid situaciji, prav te je za-
snovala naša občanka Vesna Nagelj, 
bio-senzor Brain computer Interface 
pod imenom NeuroDynamix, ki je na-
menjen reševanju problema izgube 
pozornosti in izčrpanosti otrok med 
8. in 15. letom, ter Yumento, visoko 
kakovostna hrana za pse, narejena iz 
žuželk BSF.

Vesna Nagelj je s svojim znanjem 
parfumeristike razvila poslovno idejo 
vonjalnih treningov za povrnitev ali 
izboljšanje vonja. Trenutno je na voljo 
21-dnevni in 12-tedenski vonjalni tre-
ning z vsakodnevnimi vajami za krepi-
tev vonja, ki vključuje individualno sve-
tovanje ter spremljanje napredka.  Ideja 
je še posebej aktualna v trenutni situa-
ciji, ko so številni prebolevniki covida še 
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vedno z oslabljenim čutom voha ali brez 
njega. Hkrati pa je začela z izdelavo per-
sonaliziranih naravnih parfumov.

Rhea Nina Klanšek Božič je med štu-
dijem svojo strast našla v razumevanju 
človeških možganov, k razvoju njene 
ideje pa jo je še dodatno motivirala  
pandemija. Problem je namreč našla v 
učenju mladih na daljavo ter pomanjka-
nju ustrezne pomoči, ki jo mladi zaradi 
trenutne situacije velikokrat niso dobili. 
Zato je s svojo ekipo začela z razvojem 
bio-senzorja Brain computer Interface 
pod imenom NeuroDynamix. Gre za vr-
sto tehnologije za sledenje očem, s ka-
terim se bo lahko reševal problem izgu-
be pozornosti in izčrpanosti, predvsem 
otrok med 8. in 15. letom.

Žiga Horvat je na tržišču zaznal po-
trebo po hipoalergeni hrani za pse, ki 
bi bila primerna za hišne ljubljenčke z 
zdravstvenimi težavami, ter za vse pse, 
za katere bi si lastniki želeli, da jedo zdra-
vo in polnovredno hrano. S svojo ekipo 
tako pod blagovno znamko Yumento 
ustvarja hipoalergeno, visokohranilno 
hrano za pse, narejeno iz žuželk BSF, 
ki imajo višjo hranilno vrednost od rib 
in surovega mesa, hkrati pa je pridelava 
bolj ekološka. Pasja hrana Yumento bo 
prišla na trg predvidoma februarja. 

Sara Leben se je v projekt prijavila 
z željo razviti svojo blagovno znamko 
Sara Leben accessories/Sara Leben 
modni dodatki. Pravi, da je problem 
opazila, ko več ni našla unikatnega, iz-
stopajočega nakita, zato ga je začela 
izdelovati. Njena poslovna ideja so torej 
unikatni, personalizirani in izstopajoči 
kosi nakita in modnih dodatkov. Surovi-
ne za svoje izdelke nabavlja izključno pri 
slovenskih dobaviteljih.

Petra Kladnik je svojo poslovno idejo 
našla ob izzivu, da se kupljen čevelj ve-
likokrat ne prilega dobro nogi. Rešitev 
je našla v minimalističnih, bosonogih 
supergah, ki bi bile prilagojene dolžini 
in širini kupčeve noge. Svojo obutev 
je začela izdelovati s pomočjo izdela-
ve čevlja brez kopita pod imenom No 
number, ustvariti pa želi izdelek, ki bi si 
ga lahko privoščil vsak posameznik.

Laura Primec se je z veliko delovnimi 
izkušnjami odločila, da bo razvila svojo 
poslovno idejo in odprla prodajalno s 
cvetjem v mestnem jedru Vrhnike. Če-
prav imamo ogromno cvetličarn, pravi, 
da je na trgu premalo novitet, ponudbe 
in drugačnosti. Sama tako veliko dela na 
drugačnem pristopu, posluhu do ljudi 
in bolj sodobnemu pristopu k cvetju in 
strankam. Sara je svoj cvetličarski salon 
LEPA ROŽA odprla tik pred zaključkom 
usposabljanja.

Anže Suhadolnik je v projekt prišel s 
svojo poslovno idejo gojenja in proda-
je gurmanskih in medicinskih gob pod 
imenom Kovačeva goba. Sam je prepo-
znal potrebo po izdelku med študijem 
biologije in sadjarstva, saj na tržnicah ni 
velike izbire gob, pa čeprav je zanimanja 
veliko. Tako se je lotil in izbral vrste gob, 
ki jih še ni veliko na tržišču, se lotil go-
jenja, po uspešno končanem projektu 
pa jih bo prodajal na živilskih tržnicah in 
'gobomatih'.

Tina Peršolja je razvijala svojo poslov-
no idejo izdelave in prodaje tradicional-
nih sladic pod blagovno znamko DA 
PUPA. Gre za slovenske kobariške štru-
klje, izdelane po domačem družinskem 
receptu babice Suzi, njihova značilnost 
pa je izredno bogato polnilo. Njena že-
lja je izdelovati štruklje iz svežih, lokalno 
pridelanih sestavin z različnimi polnili, ki 
bi jih zamrznila po hitrem postopku. Za 
njeno idejo stojijo edinstven okus, uni-
katna zgodba ter kakovostne sestavine.

Matej Mirt je prišel v projekt, da bi 
razvil platformo EasyChoice, kjer bi 
lahko opravljali rezervacije za različ-

ne aktivnosti in doživetja po Sloveniji. 
Osredotočil se je predvsem na razvoj 
platforme s široko ponudbo, kjer bi 
lahko kupci našli različne aktivnosti in 
veliko ponudnikov na enem mestu, po 
drugi strani pa bi omogočala promocijo 
manjših ponudnikov, ki na večjih plat-
formah pogosto ne pridejo do izraza,  in 
tako skrbela za večjo prepoznavnost.  

Špela Jeretina razvija svojo poslov-
no idejo družabne igre s kartami, ki je 
sestavljena iz kart s slikami turističnih 
destinacij. Ta igra je hkrati namenjena 
zabavi in druženju, po drugi strani pa je 
edinstven spominek, ki ga še ni na slo-
venskem trgu in lahko hkrati služi tudi 
kot promocija naših krajev. Pod blagov-
no znamko IGRELA je tako že nastal set 
kart Naša Ljubljana.

Andrej Jurček se je osredotočil na 
proizvodnjo liofiliziranega sadja. Lio-
filizacija je proces, ki omogoča največjo 
možno ohranitev hranilnih snovi, ele-
mentov in encimov v sušenem izdelku, 
ljudem pa je vse bolj pomembna zdrava 
in kvalitetno pridelana hrana.

Podrobnejše predstavitve vseh 
enajstih udeležencev tretje skupine in 
njihovih poslovnih idej si lahko ogle-
date na: https://rralur.si/projekti/poni-
-lur/3-skupina/. Vesna Nagelj pa nam 
je svojo podjetniško izkušnjo, kako se 
je razvila njena podjetniška ideja, kako 
je izvedela oz. kaj jo je privedlo k sode-
lovanju v projektu PONI LUR ter seve-
da tudi samo poslovno idejo, kar sama 
podrobneje zaupala.

Jana Roštan
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Vonjalni treningi po principu naravne parfumeristike
Konec oktobra 2020 se je končala 

moja udeležba na štirimesečnem pro-
jektu Podjetno nad izzive v Ljubljanski 
urbani regiji (PONI LUR), v katerem sem 
razvijala svojo poslovno idejo – Vonjalne 
treninge po principu naravne parfume-
ristke. 

Sem Vesna Nagelj, po izobrazbi sem 
magistrica zakonskih in družinskih štu-
dij. Moja zgodba v svetu parfumeristike 
je zelo podobna znanim parfumeristom, 
saj sem že kot majhna deklica rada vonja-
la svet okoli sebe in ga doživljala preko 
vonja. Prve korake h »kreiranju parfuma« 
sem naredila, ko sva s prijateljico Tino za 
en teden v vodo namočili domače rdeče 
burbonske vrtnice.

Kasneje sem začela prebirati knjige 
in kreirati parfume iz materialov, ki so 
dostopni v naravi. Pri vonjanju narav-
nih materialov in kreiranju parfumov 
me navdušuje to, da nas vonj poveže s 
čustvi, spomini, mislimi, duhovnim sve-
tom in tudi z naravo. Vonj nam da kre-
ativnost, nas umiri, prebudi domišljijo, 
spodbudi k umetnosti, k razmišljanju o 
sebi, o svojih odnosih.  Zato sem se v za-
četku leta 2020 odločila, da nadgradim 
svoje znanje iz parfumeristike. V zadnjih 
dveh letih sem se udeležila izobraževanj 
iz botanične parfumeristike, naravne 
parfumeristike, olfaktornega treninga, 

naravne aromaterapije.
Vonjalni treningi so rezultat lastne iz-

kušnje, saj sem novembra 2020 zbolela 
za covidom-19 in poleg ostalih simpto-
mov izgubila tudi voh in okus. Imela sem 
občutek, kot da bi mi nekdo ugasnil luč 
za vonjalno in okuševalno paleto. Poču-
tila sem se kot netopir, ki je ostal brez 
svojega senzorja in se zato zaletava v 
steno. Da je stvar zelo resna, sem se za-
vedela, ko sta bila česen in čebula, naj-
bolj aromatični zelenjavi, med pripravo 
in kuhanjem brez vonja ter brez njune 

značilne ostrine. Tudi uživanje banane je 
povzročilo neprijetne občutke, kot da bi 
žvečila neznano sluzasto snov. 

Tako se počutijo ljudje, ki so zaradi ži-
vljenjske situacije, kot je okužba z virusi 
(covid-19, gripa, prehlad), zaradi bolezni 
(Alzheimerjeva, Parkinsonova), staro-
sti in drugih situacij, ostali brez voha in 
okusa. Prej znano uživanje v različnih 
vonjavah in okusih ter z njimi povezano 
obujanje spominov, prebujanje različ-
nih čustev in občutkov, je ta negativna 
življenjska situacija spremenila v nepo-
vezanost s svetom, izgubo stika s svojimi 
spomini in čustvi ter posledično spreme-

Vonjalni treningi 
Ker vonjamo z možgani, je vonjal-
ni trening dober trening za naše 
možgane, saj pripomore k temu, 
da se živci, ki so odgovorni za voh 
v nosu, v ustih in v možganih, spet 
aktivirajo, da se nam povrne voh in 
z njim krepimo spomin, ki poveže 
nas s svojim notranjim in zunanjim 
svetom.

Komu so namenjeni vonjalni tre-
ningi
Vonjalni treningi so v prvi vrsti na-
menjeni tistim, ki so izgubili voh in 
okus zaradi covida-19, starostni-
kom in tistim, ki hočejo izboljšati 
svoje vonjalne sposobnosti in po-
sledično tudi okuševalne, saj 85 % 
okusa sestavlja vonj.

Prvi čut
Voh je eden izmed petih čutov, ki 
jih ima človek. Od ostalih čutov se 
razlikuje v tem, da se začne razvijati 
pri človeškem zarodku v 7. tednu, 
pred drugimi čuti pa je dokončno 
zrel že v 25. tednu. Voh je pri novo-
rojenčku zelo pomembno komuni-
kacijsko orodje, saj z njim prepozna 
vonj svoje matere, kar vpliva na 
njegovo komuniciranje in vede-
nje do bližnjih. Njegov voh je zelo 
izostren, bolj kot pri odraslih, zato 
zazna vonje, ki jih odrasli ne zazna-
mo. Na močne vonje se odzove z 
jokom, s spremenjenim dihanjem 
in pospešenim bitjem srca. 
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nila človekovo razpoloženje, vse to pa 
lahko vodi v depresijo. Šele, ko človek 
izgubi voh, ugotovi, kako pomembno je 
to čutilo zanj.  

Zato sem začela iskati rešitev za svoj 
voh. Spomnila sem se izobraževanja iz 
botanične parfumeristike, ki pravi, da se 
z vsakodnevnim vonjanjem določenega 
vonja izboljša voh. Dvakrat na dan sem 
začela vohati štiri različne vonje in voh se 
je začel postopoma izboljševati.

Vohanje in njegova 
pomembnost 
Čudovita lastnost voha je, da člove-
ka določen vonj - ko doseže olfak-
torne receptorje v nosu, ki pretvo-
rijo kemično sporočilo v električni 
signal, ki potuje preko nevronov v 
možgane - poveže z našimi spomi-
ni, pomembnimi dogodki, našimi 
preteklimi čustvi in občutki. 

Izguba voha in vpliv na človeka
Voh je zelo pomembno čutilo za 
človeka, saj se z njegovo pomočjo 
človek povezuje s svetom, je nje-
gov sprožilec različnih čustev, spo-
minov in razpoloženja. In čeprav 
je voh v zadnjem času pri človeku 
postal zapostavljeno čutilo, se člo-
vek ob nenadni izgubi voha (zaradi 
poškodbe glave, bolezni, prehlada, 
covida-19), zave, kako je zanj po-
membno. Ob izgubi voha človek 
namreč izgubi povezavo z zuna-
njim svetom, izgubi stik s svojimi 
čustvi, s svojimi spomini, spremeni 
se mu razpoloženje, kar pa lahko 
vodi v depresijo.

Ko sem marca 2021 v Grosupeljskih 
odmevih prebrala članek o programu 
PONI LUR, sem se odločila, da do takrat 
oblikujem Vonjalne treninge kot poslov-
no idejo. 

Vonjalni treningi so nastali na podlagi 
objavljenih znanstvenih raziskav in zna-
nja iz naravne parfumeristike, olfaktor-
nega treninga, psihoterapije ter lastnih 
izkušenj. Namenjeni so vsem, ki so iz 
kateregakoli razloga izgubili voh in okus. 
Če ste med prebolevanjem covida-19 
ostali brez vonja in si želite izboljšati svoj 
voh ali pa hočete nekaj drugačnega, je 
Nagelj studio prava izbira za vas!

Ko so mi junija sporočili, da sem bila 
izbrana v tretjo skupino, sem bila ne-
izmerno vesela in hvaležna za to prilo-
žnost. V teh štirih mesecih mi je PONI 

LUR ponudil številna predavanja in de-
lavnice, ki so me naučila razumeti svoje 
potencialne kupce, pisanje poslovnega 
načrta, kako predstaviti svojo idejo. Ime-
la sem tudi možnost, da sem Vonjalne 
treninge predstavljala na sejmu Narava-
-zdravje, ki je potekal od 20. do 23. okto-
bra 2021. Poleg podpornega okolja, ki ga 
nudijo mentorji, mi je program PONI LUR 
dal še deset odličnih podpornih in enako 
motiviranih sodelavcev, s katerimi je bila 
ta pot lažja.

Torej, če imaš kakšno poslovno idejo, 
se prijavi na nov razpis! Ni pomembno, 
koliko si star in kakšno izobrazbo imaš, 
samo zaupaj vase in se prijavi. Projekt 
omogoča tudi štirimesečno zaposlitev.

Vesna Nagelj
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Dela za izgradnjo novega nadvoza Taborska in nadgradnjo 
železniške postaje Grosuplje lepo napredujejo

Dela za izgradnjo zadrževalnika Veliki potok gredo proti koncu

Pogodba za izgradnjo zadrževalnika 
Veliki potok je bila z izvajalcem, podje-
tjem CGP, podpisana 22. maja 2020, z 
julijem pa so se dela pričela in so vse od 
takrat lepo potekala, kot je razvidno tudi 
iz fotografije, ki jo je 2. januarja 2022 po-
snel Brane Petrovič, danes pa gredo že 
proti koncu.

Zgrajena sta zapornica oz. betonski 

objekt, v katerem bodo zapornica in sis-
tem za njeno krmiljenje, ter jarek z vtoč-
nim in iztočnim delom, ki predstavljata 
ključni krmilni del zadrževalnika. Skoraj 
je že zgrajeno tudi prelivno polje, ki je 
namenjeno kontroliranemu prelivanju 
vode v primeru, če bi dosegla višino za-
drževalnika. Pregrada, ki bo dolga 200 m 
in visoka 15 m, je danes že na višini 13 m.

V sklopu del smo prestavili tudi trasi 
cest, ki vodita proti Dolenji vasi in v smeri 
Dol, po novi strugi smo preusmerili tudi 
potok Veliki potok.

Ko bo pregrada dosegla svojo višino, 
bo sledila še ozelenitev, in tedaj bomo 
lahko videli tudi končno podobo zadrže-
valnika Veliki potok.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič
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Območje železniške postaje v Grosu-
pljem se je maja lani spremenilo v veli-
ko gradbišče. Pričela se je nadgradnja 
železniške postaje Grosuplje. V sklopu 
projekta bo na mestu, kjer je stal nadvoz 
Motvoz, porušen 25. junija lani, zgrajen 
nov nadvoz Taborska. Ta bo širši, sodob-
nejši, s površinami za pešce in kolesarje 
in tako bolj varen za vse udeležence v 
prometu.

V juliju so na obeh straneh železniške 
proge pričeli z vrtanjem do 20 m globo-
kih pilotov kot podpornih elementov, 
15. oktobra pa smo za izgradnjo novega 
nadvoza Taborska že položili temeljni 
kamen.

In danes že lahko vidimo zasnovo 

novega nadvoza. 4. in 5. decembra so 
izdelali podporno nosilno konstrukcijo 
opaža za prekladno konstrukcijo nadvo-
za, nato še v istem mesecu tudi opaž za 
prekladno konstrukcijo nadvoza. Hkrati 
so tudi betonirali in polagali robnike na 
previsu na desni podporni konstrukciji v 
smeri proti Industrijski cesti.

S pričetkom letošnjega leta so pričeli 
z železokrivskimi deli in polaganjem ar-
mature za prekladno konstrukcijo nad-
voza, ki jim bo sledilo betoniranje.

V sklopu projekta nadgradnje železni-
ške postaje je zgrajen že velik del novega 
podhoda, ki bo povezoval posamezne 
perone, zgraditi je potrebno še osrednji 
del, kar vključuje tudi ureditev tira nad 

podhodom.
Prav tako že lahko vidimo prvega od 

dveh novih otočnih peronov z že posta-
vljeno nadstrešnico. V postajnem po-
slopju dela trenutno potekajo v njegovi 
notranjosti. 

Napreduje tudi gradnja manjšega 
podhoda, ki bo s centrom mesta pove-
zoval naselje Sončni dvori. Ta bo predvi-
doma zaključena do konca februarja.

Kako je videti gradbišče danes, vidi-
mo na fotografiji, ki jo je Brane Petrovič 
posnel v soboto, 8. januarja 2022.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

OBVESTILO O OBJAVLJENIH JAVNIH RAZPISIH in POZIVIH  
NA SPLETNI STRANI OBČINE GROSUPLJE

Spoštovani!
Obveščamo vas, da bodo od 1. februarja 2022 do 25. februarja 2022 na spletni strani Občine Grosuplje pod rubriko »Razpisi, 
natečaji, namere ...« objavljeni naslednji javni razpisi in pozivi:

• JAVNI RAZPIS za sofinanciranje programov društev in zvez v letu 2022
SKRBNICA RAZPISA: Klavdija Mehle (01-7888-788 ali klavdija.mehle@grosuplje.si) 

• JAVNI POZIV za sofinanciranje projektov pokroviteljstva v letu 2022
SKRBNICA RAZPISA: Klavdija Mehle (01-7888-788 ali klavdija.mehle@grosuplje.si) 

• JAVNI RAZPIS za sofinanciranje počitniškega varstva otrok v letu 2022
SKRBNICA RAZPISA: Klavdija Mehle (01-7888-788 ali klavdija.mehle@grosuplje.si) 

• JAVNI POZIV za zbiranje predlogov za zagotavljanje skupnih pogojev dela in koordiniranega delovanja izvajalcev na 
področju kulture v občini Grosuplje za leto 2022
SKRBNICA RAZPISA: Mojca Koželj (01-7888-784 ali mojca.kozelj@grosuplje.si)

• JAVNI RAZPIS za zbiranje predlogov programov in projektov izvajalcev na področju kulture v letu 2022
SKRBNICA RAZPISA: Mojca Koželj (01-7888-784 ali mojca.kozelj@grosuplje.si)

• JAVNI POZIV za zbiranje predlogov za izbor kulturnih projektov na področju varstva kulturne dediščine v občini 
Grosuplje v letu 2022
SKRBNICA RAZPISA: Mojca Koželj (01-7888-784 ali mojca.kozelj@grosuplje.si)

• JAVNI RAZPIS za sofinanciranje delovanja programov izvajalcev na področju turizma ter urejanje turističnih točk v letu 
2022
SKRBNICA RAZPISA: Martina Cingerle (01-7888-778 ali martina.cingerle@grosuplje.si) 

• JAVNI RAZPIS za dodelitev sredstev za pospeševanje razvoja malega gospodarstva v občini Grosuplje v letu 2022
SKRBNICA RAZPISA: Martina Cingerle (01-7888-778 ali martina.cingerle@grosuplje.si) 

• JAVNI RAZPIS za dodelitev sredstev pomoči za ohranjanje in spodbujanje razvoja kmetijstva in podeželja v letu 2022 – 
kmetijska gospodarstva
SKRBNICA RAZPISA: Martina Cingerle (01-7888-778 ali martina.cingerle@grosuplje.si) 

• JAVNI RAZPIS za dodelitev sredstev pomoči za ohranjanje in spodbujanje razvoja kmetijstva in podeželja v letu 2022 – 
društvena dejavnost
SKRBNICA RAZPISA: Martina Cingerle (01-7888-778 ali martina.cingerle@grosuplje.si) 
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Ko smo v nedeljo, 12. 12. 2021, verni-
ki vstopili v cerkev sv. Mihaela v Grosu-
pljem, nas je v nosu požgečkal vonj po 
medu, po cvetju, po ajdi, po kostanju. 
Opazili smo, da je oltar okrašen s panj-
skimi končnicami, s panji, s svečami iz 
voska in kozarci različnih vrst medu. Ta 
nedelja je bila slovesna maša za čebelar-
je Čebelarskega društva Grosuplje in če-
belarjev sosednjih čebelarskih društev. 
Skupaj so se poklonili svojemu zavetni-

ku sv. Ambrožu in Bogu ter se jima za-
hvalili za dobro letino in jima priporočili 
svoje čebelice in rožice za novo letino 
ter se spomnili vseh pokojnih čebelar-
jev. 

Da je bila maša res slovesna, so po-
skrbeli Mihaelovi tamburaši Kulturnega 
društva sv. Mihaela Grosuplje pod vod-
stvom Zvonke Erce, Marjetka Valentin-
čič, učenka Glasbene šole Grosuplje, in 
njena mentorica Polona Kopač Trontelj. 

Na koncu svete maše se je predsednik 
čebelarskega društva Andrej Trontelj 
zahvalil župniku Martinu Golobu in pa-
tru čebelarju Avguštinu za darovano 
sveto mašo in v imenu vseh čebelarjev 
za župnijo podaril velikonočno svečo iz 
čebeljega voska.  

Milena Nagelj, foto: Mirko Anželj

Ambroževa maša, 12. 12. 2021

Možnost najema počitniškega objekta v Kranjski Gori in v Termah Čatež

Občina Grosuplje obvešča občane, da imajo v letošnjem letu možnost najema počitniškega objekta v Kranjski Gori ali v Termah Čatež. 
Počitniški objekt v Kranjski Gori, s pogledom na kranjskogorsko smučišče, ponuja udobno namestitev za 7 oseb (5 osnovnih ležišč + 2 
dodatni ležišči), v počitniški hišici v Termah Čatež, ki se nahaja v neposredni bližini termalnih kapacitet, pa lahko počitnikuje do 6 oseb (4 
osnovna ležišča + 2 dodatni ležišči).
Več informacij je dostopnih na www.grosuplje.si, pod zavihkom počitniški apartmaji, kjer si lahko ogledate tudi fotografije počitniških 
objektov.  

Prijavo za oba počitniška objekta uredite v sprejemni pisarni Občine Grosuplje, Taborska cesta 2, 1290 Grosuplje. 
Preveritev prostih terminov in ostale informacije lahko pridobite tudi po telefonu številka 01 7888 750  
ali na elektronski naslov info@grosuplje.si.

Želimo vam prijetno počitnikovanje!                            Občina Grosuplje

Grosuplje – Članice in člani Občinskega 
odbora NSi Grosuplje smo na uvodnem 
sestanku v letu 2022 ocenili trenutno aktu-
alno politično dogajanje v občini, regiji in 
v državi. Pred nami so izzivi super volilne-
ga leta 2022, ko bodo glasovi na volitvah 
odločali o tem, komu bo zaupano vodenje 
države in občine. V NSi imamo rešitve na 
izzive prihodnosti in imamo tudi rezulta-
te opravljenega dela v preteklosti. Imamo 
izkušnje, voljo in znanje. Člani občinskega 
odbora smo optimistični in še posebej nas 
navdušuje dejstvo, da se tudi na lokalni 
ravni krepimo in vedno več posameznikov 
želi aktivno sodelovati na političnem po-
dročju. Odprto gospodarstvo, dostopno 
zdravstvo in zelena iniciativa so področja, 
ki jih želimo v občinskem odboru še pose-
bej podpreti skupaj z vami. 

Tudi to pot vabljeni, da se nam pridruži-
te. Dobite nas na običajnih stikih.

Občinski odbor
Nove Slovenije - krščanskih demokratov 

Grosuplje

Občinski odbor NSi Grosuplje odločno in pogumno v letu 2022

Občinski odbor Nove Slovenije – krščanskih demokratov Grosuplje 

vsem občankam in občanom občine Grosuplje, ljubiteljem slovenske kulture iskreno 
čestitamo ob slovenskem kulturnem prazniku. 

Voščilu sledi tudi ob letošnjem prazniku iskrena in globoka zahvala za delovanje vsem 
kulturnim organizacijam, ustvarjalcem,  ustanovam, posameznikom,

kulturnim društvom, pevskim zborom, gledališkim skupinam 
in vsem ostalim,  

da slovenska kultura ohranja svojo tradicijo in prepoznavnost. 
Časi so spremenjeni in pred nami so številni izzivi, zato je hvaležnost za vaše delovanje 

še toliko večja. 

Občinski odbor Nove Slovenije – krščanskih demokratov Grosuplje

»V srcu, če je ta pravo,
je zmeraj prostora

za tisoč imenitnih stvari,
ki jih ljubiti mora

vse, kar živi.«
(Srce), Tone Pavček
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Jaslice v župnijski cerkvi sv. Mihaela Grosuplje

Na sveti večer smo verniki z navdu-
šenjem in polni pričakovanja prihiteli v 
cerkev sv. Mihaela v Grosupljem, da bi 
videli, kakšne jaslice je postavila skupina 
jasličarjev. Jaslice prikazujejo slovensko 

deželo in simbole: Triglav, hribe, doline, 
cerkvico, vinograd, potoček, jezero. Pod 
oltarno mizo so postavili maketo naše 
cerkve, ki je služila za hlevček, v katerega 
so postavili božje dete, Marijo in Jožefa. 

Za presenečenje pa je poskrbel Jakob 
Betren iz Grosupljega, ki je darovane 
jaslice v naravni velikosti postavil pred 
cerkvijo.

Milena Nagelj
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INTERVJU S PREDSEDNIKOM VLADE RS JANEZOM JANŠO

Spoštovani predsednik Vlade Re-
publike Slovenije Janez Janša! Sprva 
se moram lepo zahvaliti za vaš odziv, 
da ste si navkljub vsem obveznostim, 
za katere vemo, da jih imate res ogro-
mno kot predsednik vlade, in to vla-
de, ki jo zaznamujejo aktivnost, trdo 
delo, operativnost, vzeli čas za naš 
lokalni časopis in bili pripravljeni, da 
nam odgovorite na nekaj vprašanj. 
Bili ste tudi kot poslanec izvoljeni prav 
na našem območju in mi vas imamo še 
vedno tudi za našega domačina.

V občini Grosuplje veliko delamo, 
to vidimo občanke in občani, to pravi 
tudi vsak, ki se pelje ali gre le mimo 
naših krajev. Gradimo nov zadrževal-
nik pred poplavami, pravo gradbišče 
je tudi železniška postaja, imamo 
nove pločnike, potem pa je tukaj tudi 
e-vinjeta, ravno v Grosupljem smo 
prvi vzpostavili oz. povezali parki-
ranje avtomobilov in nadaljevanje 
poti s katerim koli javnim prevozom z 
uporabo le ene kartice … Nove inve-
sticije cvetijo ali pa se intenzivno pri-
pravljajo po vsej Sloveniji. V Slovenijo 
pa ste pripeljali tudi neverjetno veliko 
evropskih sredstev in z delom, preu-
darnostjo, dobrimi odločitvami je v 
nas zagotovo lahko optimizem tudi za 
naprej. Kako sami gledate na delo vla-
de, na uspehe, ki jih Slovenija doživlja 
pod vašim vodenjem? Ste zadovoljni?

Latinski pregovor pravi, da če ne na-
preduješ, nazaduješ. Vlada je v zadnjih 
dveh letih dokazala, da lahko Slovenija 
napreduje tudi zelo hitro. Naš celoten 
mandat je sicer močno zaznamovala 
pandemija koronavirusa. Za omilitev 
njenih posledic smo sprejeli in v potrdi-
tev državnemu zboru poslali deset pake-
tov ukrepov. Pri odločanju o ukrepih so 
nas vodila načela sorazmernosti, učinko-
vitosti in solidarnosti. Trudili smo se, da 
ne bi pozabili na nikogar. Vse z name-
nom, da v času delnega zaprtja javnega 
življenja omogočimo čim bolj nemoteno 
delovanje gospodarstva in da, kolikor 
je le mogoče, ohranimo delovna mesta. 
Naša pot je bila, kot kažejo tudi objek-
tivni kazalci, pravilna. Tako smo še pred 
koncem leta uspeli nadoknaditi padec 
gospodarske rasti, ki nas je leto poprej 
prizadel kot posledica pandemije. Realni 
družbeni bruto produkt je sedaj višji, kot 

je bil pred pandemijo. Ob koncu lanske-
ga leta smo beležili najvišjo raven zapo-
slenosti v zgodovini Slovenije. 

Posledično sta povprečna plača in 
pokojnina višji kot pred pandemijo. Re-
alni prihodek gospodinjstva na osebo 
je danes za 10 % višji, kot je bil tik pred 
pandemijo, bruto investicije v osnovna 
sredstva pa so višje za 6,8 %. Vrednost 
podjetij na reguliranih trgih kapitala je 
zrasla za tretjino. Ob vseh teh ukrepih pa 
se je javni dolg glede na BDP povečal le 
za 7,4 odstotne točke, kar je precej pod 
povprečnim porastom javnega dolga 
kot posledice ukrepov za blaženje posle-
dic pandemije v skupini najbolj razvitih 
držav. Bili smo torej uspešni tudi pri nad-
zorovanju javnih financ. Nedavna anali-

za Organizacije za ekonomsko sodelo-
vanje in razvoj (OECD) je pokazala, da je 
Slovenija druga najbolj uspešna država 
znotraj OECD po kvaliteti ekonomskega 
odboja ob pandemiji. 

Vendar pa naše delo še ni zaključeno. 
V prihodnosti nas čakajo številni izzivi, 
med katerimi je učinkovito soočanje z 
demografskimi trendi eden ključnih. Slo-
venija ima osmo najstarejše prebivalstvo 
na svetu, eno najstarejših v Evropi. Smo 
država z najvišjim demografskih tvega-
njem do leta 2050 na evropski celini. Sis-
temski zakon o dolgotrajni oskrbi, ki smo 
ga uspeli sprejeti po 20 letih usklajevanj 
in 127 različicah ter neskončnem številu 
študij, je eden od ukrepov, ki učinko-
vito naslavlja prav ta problem. Urediti 
pa je treba tudi področja stanovanjske 
problematike za mlade, infrastrukturnih 
projektov v državi in še veliko drugih.

V preteklem letu smo dosegli mnoge 
pomembne zmage, ki bodo Slovenijo 
pospremile na pot največjega investicij-
skega cikla v zgodovini. V kratkem bo v 
vsakem kraju videti sadove našega dela, 
v mnogih pa so ti že vidni. Proračun, ki 
je bil sprejet za leti 2022 in 2023, name-
nja sredstva za obnove in gradnje šol, 
vrtcev, bolnišnic, stanovanj, domov sta-
rejših občanov, cest in športnih površin, 
za izgradnjo in obnovo vodovodov ter 
poplavno varnost v višini investicij, ki jih 
v te namene v samostojni Sloveniji še ni 
bilo. 

Za občino Grosuplje pravimo, da 
smo globalna občina. Tudi župan 
dr. Peter Verlič poudarja pomen so-
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delovanja, povezovanja, odprtosti 
navzven. V zadnjih letih, pod vašim 
vodenjem vlade, pa bi to lahko rekli 
tudi za Slovenijo. Zadnje pol leta nas 
še posebej lahko navdaja s ponosom. 
Izkazali smo se z vodenjem predsedo-
vanja Svetu EU. Kako se počutite ob 
tem? Kako je bilo v vlogi predsednika 
vlade države, ki je hkrati predsedujo-
ča Svetu Evropske unije?

To je predvsem velika odgovornost. 
Vlada je bila pravzaprav trojno obreme-
njena. Večino energije in časa nam je 
vzelo ukvarjanje z epidemijo koronaviru-
sa, za katero lahko rečem, da je ena naj-
težjih preizkušenj v zadnjih desetletjih. 
Na soočenje s tem nevarnim virusom 
smo bili popolnoma nepripravljeni. Za-
hvaljujoč požrtvovalnemu delu mnogih, 
strokovnjakov, medicinskega in nego-
valnega osebja in številnih posamezni-
kov, ki jih je preveč, da bi vse imenoval, 
smo uspeli preprečiti najhujše. Izkori-
ščam to priložnost, da se še enkrat za-
hvalim vsem, ki so v teh težkih urah inte-
res ljudi in zdravja naroda postavili pred 
ozke parcialne interese. Bili so tudi taki, 
ki tega niso naredili in so težke razmere s 
svojim neodgovornim, lahko rečem ne-
državotvornim ravnanjem, delali še tež-
je. Zahvala gre tudi številnim občinam, 
tudi grosupeljski, ki so v času epidemije 
omogočile, da je življenje potekalo v ve-
liki meri normalno, kar je rezultat dobre-
ga delovanja lokalne samouprave oziro-
ma pravilnih odločitev na občinski ravni.

Ob vsem naštetem v vladi nismo po-
zabili na investicijski in razvojni poten-
cial Slovenije in težave, s katerimi se v 
regijah in občinah soočajo. Vsak mesec 
smo obiskali eno do dve slovenski regiji. 

Učinki obiskov so merljivi, saj so številni 
zastali projekti ravno zaradi obiska vla-
de bili deležni pozornosti, ki je prema-
knila stvari naprej. Vlada se zaveda, da 
Slovenija ni samo Ljubljana in da ljudje 
najbolje vedo, kako denar, ki ga lokalna 
skupnost pridobi, najbolje uporabiti. V 
lokalnih okoljih znate velikokrat iz enega 
evra narediti dva. 

Velik in zahteven izziv za vse mini-
stre je bilo seveda tudi predsedovanje 
Svetu EU, ki pa smo ga skupaj dobro 
zmogli. Kljub še vedno izjemno težkim 
epidemiološkim razmeram smo uspeli 
večino načrtovanih dogodkov, tudi na 
najvišji ravni, izpeljati v živo. Premiki so 
bili številni in vsebinsko pomembni. Pri-
oritete, ki smo si jih zastavili ob začetku 
predsedovanja, so se izkazale za dobro 
premišljene, ob tem pa smo se morali 
odzivati tudi na številne nepredvide-

ne krizne situacije. Veseli smo, da smo 
med evropske voditelje ponovno vnesli 
razpravo o širitvi EU, da smo uspešno in 
učinkovito opravili večinski del razprave 
o prihodnosti Evropske unije. Eden naj-
večjih uspehov je soglasje, ki smo ga do-
segli po umiku NATA iz Afganistana, ko 
je Evropi in Sloveniji grozil nov migranst-
ki val. Vseh 27 držav članic EU je po na-
pornih usklajevanjih sledilo našemu pre-
dlogu, da naše meje ostanejo zaprte in 
da ne ponovimo napake EU iz leta 2015, 
ko so nas preplavili migranti iz Bližnjega 
vzhoda. 

Občudujem vas, da si kljub obili-
ci obveznosti vzamete čas za obiske 
po celi Sloveniji in tudi v zamejstvu. 
Ustavite se tudi na rodni Plešivici ter 
v krajih, kjer ste kot otrok in najstnik 
obiskovali šolo (Žalna, Grosuplje in 
Stična). Zagotovo spremljate razvoj 
teh območij od osamosvojitve naprej. 
Verjetno kot akter in hkrati zunanji 
opazovalec opazite preskoke v razvo-
ju naše občine, ki je po zadnji raziska-
vi pristala na 10. mestu najbolj razvi-
tih občin v Sloveniji?

Iskrene čestitke za tako visoko uvr-
stitev. Uvrstitev med 5 % najboljših v 
državi je zelo velik uspeh. Veseli me ta 
velik razvojni preboj moje rojstne obči-
ne v zadnjem času. Kraj, kjer se rodiš in 
kjer preživiš svoje otroštvo, vedno ostaja 
v tvojem srcu, tudi če te življenjska pot 
zanese drugam. Občina je v času, odkar 
jo vodi župan Peter Verlič, s sposobno 
občinsko upravo, pomembno napredo-
vala. Tudi v času epidemije se je izkazala. 
V teku pa je še vrsta skupnih projektov 
za boljšo povezanost in razvoj. Tako 
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Podjetniški kotiček z Območno obrtno–podjetniško zbornico 
Grosuplje

PRIHAJAJOČI DOGODKI NA OOZ 
GROSUPLJE (na www.ooz-grosuplje.si 
preverite pogoje subvencionirane ude-
ležbe zaradi sofinanciranja Občine Gro-
suplje):
• Spletni strokovni seminar »RAČU-

NOVODSKI IN DAVČNI OBRAČUN ZA 
LETO 2021«, četrtek, 3. 2. 2022. Ude-
ležba na seminarju je za upravičena 
podjetja brezplačna, je pa potrebna 

predhodna prijava, najkasneje do 28. 
1. 2022. Predavateljica Jasmina Malnar 
Molek, davčna svetovalka OZS. 

ODPRT JE RAZPIS ZA VPIS NA MOJ-
STRSKE IZPITE: V okviru 24. razpisa sta 
določena dva pristopna roka. Prvi pristo-
pni rok je 8. marec 2022, rok za odda-
jo popolnih vlog pa je do 11. februarja 
2022. Drugi pristopni rok je jeseni 2022. 

Če se ukvarjate z dejavnostjo gradbeni-
štva, čimprej preverite, če potrebujete 
zaradi spremembe Gradbenega zakona 
za vpis v Imenik vodij del opraviti mojstr-
ski izpit! 

SPREJET NOVI GRADBENI ZAKON 
(GZ-1). UREDITE VPIS V IMENIK VODIJ 
DEL DO 31. 5. 2022. Državni zbor RS je 
decembra sprejel Gradbeni zakon (GZ-1) 

bomo nadgradili progo Ivančna Gorica–
Grosuplje–Ljubljana, že je bila omenjena 
nadgradnja železniške postaje Grosu-
plje, v obdobju 2022–2025 bo realiziran 
projekt nove Policijske postaje Grosuplje 
v okviru občinskega centra, pripravljajo 
se projekti kolesarskih povezav mesta 
Grosuplje z zalednimi naselji, urejen bo 
potok Bičje …

V občini se izvajajo ali pa so bili izve-
deni tudi projekti, sofinancirani z evrop-
skimi sredstvi, kot na primer ureditev 
cest in kolesarskih poti, mala in srednja 
podjetja so dobila spodbude za digital-
no transformacijo, pa tudi za razvoj in 
uvajanje novih produktov v lesarstvu. 

Vlada je v dveh letih dvignila pov-
prečnine slovenskim občinam. Dvig 
povprečnin zagotavlja višjo kakovost 
življenja vseh ljudi, prinaša regionalni 
razvoj, omogoča več investicij ter po-
membno prispeva k okrevanju gospo-
darstva. Hkrati to pomeni več denarja za 
vrtce, šole, ceste, komunalno, športno, 
kulturno infrastrukturo, gasilce in še in 
še. Ta vlada to razume kot svojo odgo-
vornost in očitke nekaterih, da gre za 
predvolilne bonbončke, ker gre denar  
ljudem, razumemo kot pohvalo in potr-
ditev tega, da delamo dobro in v korist 
ljudi.

Naj vam, če mi dovolite, ob tej 
priložnosti zastavim še eno bolj 
sproščeno vprašanje. Čeprav vemo, 
da prostega časa ne morete imeti 
veliko, je pa ta zagotovo toliko bolj 
dragocen in cenjen. Kaj najraje poč-
nete, kaj vam največ pomeni, ko vse 
delovne obveznosti le date malo na 
stran in si, kot radi rečemo, vzamete 
čas zase?

Tega časa je žal vedno premalo. Go-
tovo je ob tem urniku najbolj prikrajša-

na družina, zato se trudim, da prosti čas, 
kolikor ga je, preživim z njimi. Skušam 
združevati naš skupaj preživeti čas z ak-
tivnostmi, ki mi pomagajo, da napolnim 
baterije, kot radi rečemo. Radi hodimo 
v hribe, smučamo, si prizadevamo biti 
čimveč časa na svežem zraku. Ni dovolj, 
a verjamem, da bo tudi za vse to enkrat 
čas. Zdaj so izzivi življenja drugačni in 
čutim, da drugače, kot se nanje odzivam, 
ne bi mogel narediti. 

Bi morda želeli občankam in obča-
nom Grosupljega, bralkam in bralcem 
Grosupeljskih odmevov še kaj sporo-
čiti?

Omenil sem enega večjih izzivov, ki 
nas Slovence čaka v prihodnje, to je pa-
danje števila rojstev in staranje prebi-
valstva. Na srečo ste v občini Grosuplje 
boljši od slovenskega povprečja. Imate 
za 20  % več mladih do 14 leta kot sta-
rejših nad 65 let. To razmerje pove, da je 
vrednost indeksa staranja za grosupelj-

sko občino nižja od vrednosti tega inde-
ksa za celotno Slovenijo. Verjamem, da 
bomo te trende tudi v prihodnje ohra-
nili, da bo Grosuplje občina, ki bo nudila 
okolje, v katerem bodo mlade družine 
našle svoj prostor za kvalitetno življenje, 
kjer bodo izkušnje starejših in energija 
mladih še naprej prispevali k temu, da 
Grosuplje ostane med najuspešnejšimi 
občinami v Sloveniji in se celo prebije v 
sam vrh. Sicer pa vsem skupaj želim, da 
se čimprej prebijemo iz epidemije, za-
živimo brez zdravstvenih omejitev ter s 
prihajajočo pomladjo zadihamo s polni-
mi pljuči svežine.

Iskrena hvala za vaš čas, vaše odgo-
vore, za vašo prijaznost. Veliko uspe-
ha vam želim tudi na vaši nadaljnji 
poti in naj bo prihodnost lepa tudi za 
vse nas, Slovenke in Slovence.

Brane Petrovič,
odgovorni urednik
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Točka SPOT Svetovanje organizira brezplačno izobraževanje 
»ABC podjetništva« za vse nove in bodoče podjetnike

in Zakon o urejanju prostora (ZUreP-3). 
Zakona, ki naj bi prinašala enostavnejše, 
hitrejše, cenejše in digitalizirane rešitve, 
sta stopila veljavo 31. decembra 2021, v 
praksi pa se bosta začela izvajati 1. junija 
2022. 

Kaj novi Gradbeni zakon prinaša ne-
posredno izvajalcem del na gradbenih 
objektih? Namesto dosedanjega »Vod-
je del«, novi zakon uvaja naziv »Vodja 
gradnje«. Pogoji za izvajalca del prav-
zaprav ostajajo enaki kot do sedaj, kot 
gospodarski subjekt mora imeti v po-
slovni register vpisano dejavnost grad-
beništva, imeti mora zavarovano odgo-
vornost za škodo v zvezi z opravljanjem 
svoje dejavnosti ter mora imeti sklenje-
no pogodbo o zaposlitvi z najmanj enim 
posameznikom, ki zanj vodi gradnjo (t. 
i. vodja gradnje). Novi gradbeni zakon 
pa prinaša spremembo pri vpisovanju 
v imenik vodij gradenj, v katerega se 
bodo na Obrtno-podjetniški zbornici 
Slovenije od 1. 6. 2022 dalje lahko vpi-
sovali samo še mojstri s področja grad-
beništva. Nosilci obrtne dejavnosti  oz. 
nosilci obrtnega dovoljenja s področja 
gradbeništva pa se bodo lahko vpi-
sali v imenik na OZS samo še v času 
uporabe dosedanjega Gradbenega 
zakona (GZ), to je do 31. 5. 2022! Prav 
zato vsem, ki se ukvarjate z gradbeni-
štvom v najširšem pomenu te besede, 
predlagamo, da se na OOZ Grosuplje 
čimprej pozanimate, ali za opravljanje 
vaše dejavnosti za vpis v Imenik vodij 
del zadostuje, da se vpišete kot nosi-
lec obrtnega dovoljenja!  To je daleč 
najbolj enostavna rešitev, še enkrat 
pa poudarjamo, da lahko to možnost 
izkoristite samo do konca maja 2022, 

po tem datumu vpis ne bo več možen!  
Vpis v Imenik vodij del je obvezen za 

vse SKD dejavnosti gradbeništva (npr. 
gradnja stavb, zemeljska pripravljalna 
dela, vsa inštalacijska dela, fasaderska 
dela, krovska dela, tudi vgrajevanje oken 
in vhodnih vrat, ipd.), razen tistih, ki ni-
majo pomembnega vpliva na izpolnje-
vanje bistvenih zahtev (npr.: oblaganje 
tal in sten, steklarska in pleskarska dela 
in druga razna zaključna gradbena dela). 

Kljub temu, da bodo ostali v veljavi vsi 
pravočasni vpisi v imenik vodij del tudi 
za nosilce obrtnih dovoljenj, vsem, ki ne 
izpolnjujejo pogojev za vodenje gra-
dnje po 18. členu novega gradbenega 
zakona (vsaj mojstrski ali delovodski 
izpit), toplo priporočamo, da čimprej 
pristopijo k opravljanju teh izpitov, 
saj je jasno, da se bo zakonodaja v pri-
hodnjih letih na tem področju še zao-
strovala, ocenjuje se, da bo v prihodnjih 
letih ustrezen mojstrski izpit ali izpit za 
gradbenega delovodjo minimalni po-
goj za nadaljnje opravljanje gradbene 
dejavnosti, predvsem na novogradnjah, 
pa tudi pri izvajanju vzdrževalnih del. 
Opravljanje mojstrskega izpita je tudi 
pridobitev stopnje uradno priznane 
srednje strokovne izobrazbe, tako da 
se priporoča vsem, ki so usmerjeni na 
izvajanje posamezne dejavnosti (zidar-
ski mojster, tesarski mojster, mojster 
krovec, slikopleskarski mojster, mojster 
inštalater strojni/elektro …), za vse osta-
le, ki so širše usmerjeni na izvajanje več 
različnih vrst gradbenih in zaključnih del, 
pa je zelo primerno opravljanje izpita za 
gradbenega delovodjo. Mojstrski izpi-
ti se opravljajo na OZS (naslednji vpisi 
bodo v mesecu februarju), delovod-

ski izpiti pa se opravljajo na GZS – CPU, 
kjer se delovodje tudi vpišejo v imenik. 
Usposabljanje za gradbene delovodje 
se prične že v začetku januarja, zato je 
potreben takojšen vpis. Gradbeni delo-
vodja lahko vodi vsa posamezna grad-
bena in zaključna gradbena dela, ni pa 
ustrezna izobrazba za vodenje dejavno-
sti »postavljanje ostrešij in krovska dela«, 
prav tako je treba upoštevati, da delo-
vodski izpiti ne obstajajo za strojne in ne 
za elektro inštalacije.  

DELOVANJE OOZ GROSUPLJE: Vse 
naše člane in stranke obveščamo, da 
je obisk pisarne OOZ Grosuplje zaradi 
preventivnih ukrepov za preprečeva-
nje širjenja virusa covid- 19 možen ob 
izpolnjevanju PCT pogoja in ob pred-
hodnem dogovoru. Vsa komunikacija 
poteka preko elektronske pošte ooz.
grosuplje@ozs.si  in preko telefona 01 
786 51 30.  Na OOZ Grosuplje, skupaj z 
OZS, ves čas epidemije spremljamo ak-
tualne razmere v gospodarstvu. Vse po-
membne informacije ažurno objavljamo 
na spletni strani OZS, www.ozs.si, pod 
zavihkom KORONAVIRUS. 

Janez Bajt, univ. dipl. oec., 
sekretar OOZ Grosuplje

Pomoč SPOT Svetovanja pri podjetni-
škem začetku je vsekakor znanje in iska-
nje odgovorov na vprašanje »Kako?«.

Podjetniški začetki so zagotovo naj-
težji. Zato smo na točki SPOT Svetovanje 
pripravili brezplačno izobraževanje ABC 
podjetništva. Izobraževanje, ki pokriva 
vse ključne tematike - od trženja do fi-
nanc, osnov računovodstva, in vsekakor 
tudi izoblikovanje poslovne ideje ter na-
potkov za domiselni razvoj poslovnega 
modela. Vse v sklopu 50-urnega izobra-
ževanja.

Prvi termin bo stekel že v februarju, 
naslednjega pa pričakujte v oktobru. Iz-
obraževanja bodo večinoma potekala 
preko spletnih orodij.

ON-LINE USPOSABLJANJE ABC 
PODJETNIŠTVA 2022

Vse podjetnike začetnike vljudno 
vabimo, da se udeležite on-line uspo-
sabljanj ABC podjetništva v okviru re-
gijskih točk SPOT Svetovanje in bodo v 
letošnjem letu potekala v petih regijah 
- Gorenjska, Osrednjeslovenska, Savinj-

ska, Podravje in Goriška. Usposabljanj se 
lahko udeležite vsi podjetniki začetniki, 
ne glede na regijo, iz katere prihajate.

Komu so usposabljanja namenjena?
Usposabljanja so namenjena vsem 

podjetnicam in podjetnikom začetni-
kom ter potencialnim podjetnikom in 
podjetnicam, saj je namen opolnomočiti 
vse podjetnike začetnike s strokovnimi 
vsebinami na začetku podjetniške poti, 
s posebnim poudarkom na podjetnicah 
začetnicah.
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Posebej za podjetnice
Javna agencija SPIRIT Slovenija bo 

aprila 2022 objavila Natečaj za podelitev 
finančnih spodbud za najboljši poslovni 
model in njegovo predstavitev podje-
tnic začetnic 2022. Na natečaj se bodo 
lahko prijavile vse podjetnice, ki so svo-
je podjetje ustanovile v letu 2021, in na 
istem natečaju leta 2021 še niso prejele 
spodbude, in podjetnice, ki nameravajo 
podjetje ustanoviti v letu 2022 do dne-
va oddaje vloge na natečaj, ki bo konec 
maja 2022. Za prijavo na natečaj bo 
potrebno pridobiti potrdilo o uspešno 
opravljenem usposabljanju ABC podje-
tništva v letu 2021 ali 2022.

Najboljšim 100 ocenjenim prijavite-
ljicam bo v okviru natečaja ponujena 
individualna mentorska podpora za pri-
pravo na končno predstavitev poslov-
nega modela. Vse, ki bodo svoj poslovni 
model uspešno predstavile, bodo nagra-
jene s finančno spodbudo v višini 3.000 
EUR.

Kako poteka?
Vsak modul traja 10 šolskih ur in zaje-

ma tako predavanja in delo v skupinah, 
kot tudi delo na terenu in delo doma. Od 
tega mora delo na terenu in delo v pre-
davalnici zajemati vsaj dve tretjini vseh 
predvidenih ur, t. j. 7 šolskih ur.

Termini in kontaktne osebe - SPOT 
Svetovanje Osrednjeslovenska regija

1. modul: Začetek podjetniške poti (ter-
min: 10. 2. 2022)

2. modul: Preverjanje poslovne ideje 
(termin: 15. - 17. 2. 2022)

3. modul: Osnove trženja (termin: 8. - 10. 
3. 2022)

4. modul: Digitalizacija poslovanja (ter-
min: 1. - 3. 3. 2022)

5. modul: Pravno formalni vidiki delova-
nje podjetja (termin: 8. - 10. 3. 2022)
Kontaktna oseba: Tanja Jamnik, tel: 

(01) 5898 105, e-naslov: tanja.jamnik@
gzs.si

Več informacij vam je na voljo na 
spletni strani SPIRIT Slovenije, javne 
agencije: https://www.podjetniski-
-portal.si/. 

SPOT Svetovanje Osrednjeslovenska regija

"Projekt je sofinanciran s pomočjo Evrop-
skega sklada za regionalni razvoj, Ministrstva 
za gospodarski razvoj in tehnologijo ter SPIRIT 
Slovenije, javne agencije."

Srčna dejanja, ki izboljšujejo kakovost življenja najbolj ranljivih

Ne glede na zahtevne čase smo ob iz-
teku leta priča tudi prijetnim zgodbam, 
ki dokazujejo, da ljudje še znamo stopiti 
skupaj in pomagati drugim v stiski.

Pred kratkim je slovenska vlada po-
trdila predlog ministrstva za delo, dru-
žino, socialne zadeve in enake možno-
sti (MDDSZ) o dodatnih sredstvih za 
institucionalno varstvo za tri centre za 
usposabljanje, delo in varstvo (Dobrna, 
Radovljica in Črna na Koroškem) in s 
tem pomagala pri vključevanjem naj-
bolj ranljivih skupin. S tem dejanjem so 
namreč izenačili primanjkljaj in poma-
gali številnim zapostavljenim osebam, 

ki potrebujejo celodnevno oskrbo. Ka-
drovske obremenitve v času epidemije 
so bile v zadnjih dveh letih tako izrazite, 
da je pomankanje zdravstvenega kadra 
resno otežilo izvajanje personaliziranih 
obravnav v tovrstnih zavodih. Uporab-
niki po odločitvi vlade ostajajo vključeni 
v ustrezno zdravstveno oskrbo, kar je za 
njihovo kvaliteto življenja in vključenost 
v skupnost ključnega pomena. Tako za-
vodi kot njihovi oskrbovanci so nad ka-
drovsko okrepitvijo navdušeni in se jav-
no zahvalili ministrstvu.

Ker je stalno izboljševanje socialnega 
varstva v smeri pravičnejšega in pregle-

dnejšega sistema ena izmed prioritet 
MDDSZ-ja, z ministrom Janezom Cigler-
jem Kraljem trdno delajo na tem podro-
čju. Pred kratkim so v znak spodbude že 
petindvajseto leto zapored podelili na-
grade in priznanja za delo na področju 
socialnega varstva in izvajanja rejniške 
dejavnosti za leti 2020 in 2021. Podelili 
so nagrado za življenjsko delo, ki jo je 
prejela mag. Darija Kuzmanič Korva iz 
Skupnosti CSD Slovenije, nagrado za iz-
stopajoče kvalitetno in strokovno delo 
(prejemnik Matjaž Juhart) ter več pri-
znanj za dosežke na različnih področjih 
dela rejništva in socialnega varstva. Mini-
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ZELENE NOVIČKE RADENSKEGA POLJAk r a j i n s k i   p a r k 

 radenskopolje

Life Amphicon koledar 2022, ki nudi več kot le dneve
Krajinski park Radensko polje je v 

okviru projekta LIFE AMPHICON za leto 
2022 pripravil prav poseben koledar, ki 
ga je zaradi same zasnove moč uporabiti 
na različne načine.

Že sama oblika pove, da je koledar v 
prvi vrsti namenjen razmejevanju pre-
branih in še neprebranih strani v knjigi. 
Koledar je namreč zasnovan v obliki ka-
zalke. 

Ker pa je izobraževanje pomemben 
del tako projekta kot parka, nam lah-
ko koledar služi tudi kot izobraževalni 
pripomoček, saj koledar na ilustrativen 
način prikazuje nekatere vrste dvoživk in 
življenjski krog ciljnih vrst projekta LIFE 
AMPHICON, velikega pupka in hribskega 
urha.  Vse ilustracije na koledarju so na-
stale izpod čopiča ilustratorke Andreje 
Kramberger. 

Koledar pa lahko zaradi merila na 
njem uporabite tudi kot ravnilo (in z njim 
preverite dolžino svoje najljubše dvoživ-
ke).

Dodana vrednost koledarja pa je za-
gotovo papir, na katerega je koledar 
natisnjen. Gre namreč za papir, ki so ga 
v delavnici PAPLAB ročno izdelali iz in-
vazivne tujerodne vrste japonski dresnik 
(lat. Fallopia japonica). Delavnica PA-
PLAB je bila zasnovana v sklopu evrop-
skega projekta APPLAUSE, katerega cilj 
je med drugim tudi predelava invazivnih 
tujerodnih rastlin v uporabne izdelke. S 
tiskom na tovrsten papir želimo spod-
buditi odstranjevanje invazivnih tujero-
dnih rastlin iz narave, saj zaradi hitrega 
razraščanja onemogočajo rast domačim 
avtohtonim vrstam. V Krajinskem parku 
Radensko polje bomo na temo odstra-
njevanja in predelave invazivnih tujero-

dnih vrst, ki se razraščajo po parku, v letu 
2022 organizirali tudi delavnico.

Ob izidu koledarja smo obiskovalce 
Facebook strani projekt LIFE AMPHICON 
povprašali, v katere namene bi koledar 
lahko še uporabili. Število odzivov je bilo 
nad pričakovanji in prejeli smo veliko za-
nimivih, tudi zabavnih odgovorov:

“Uporabljam ga (za leto 2021) za pouk 
naravoslovja v 7. razredu. Lepe, čiste, ja-
sne risbe dvoživk, z lahko opaznimi značil-
nostmi. Ko bo konec decembra, bom slike 
plastificirala.” (Nataša J.)

“Kot učni pripomoček za določanje 
dvoživk, kot kazalo, kot dober primer traj-
nostne rabe rastlinske invazivne vrste, kot 
merilo … Čudovit in uporaben koledar!” 
(Renata B.)

“Za določevanje slovenskih dvoživk, za 
merjenje dolžine osebkov, za označevanje 
dnevov bližnjih srečanj na koledarju, kot 
kazalko, kot pripomoček za predstavitev 
razvoja posamezne vrste, za osveščanje o 
invazivnih in domačih vrstah, kot primer 
trajnostne rabe rastlinske invazivne vrste, 
kot darilo, za podčrtovanje…” (Vesna B.)

“Koledarje bi razpostavila po domačem 
vrtu, kjer živijo pupki, močeradi in krasta-
če, da bi vedeli, kdaj imajo zbor, sprehod 
po vrtu, fotografiranje in druge dvoživkar-
ske aktivnosti.” (Špela H.)

“Za analogni menstrualni koledarček. 
Super ideja! Vesela za navezo s #paplab.” 
(Branka T.)

Pripravila: Tina Stepišnik,  
Krajinski park Radensko polje

Vse ilustracije na koledarju so nastale izpod čopiča ilustratorke Andreje Kramberger. 

ster Janez Cigler Kralj je ob tej priložnosti 
spomnil, da je ''naloga države ustvariti 
pogoje in možnosti, da posamezniku 
in družinam pomaga takrat, ko se jim 
v življenju zalomi ter za rešitev nastalih 

stisk in težav ponudi učinkovito mrežo 
denarnih pomoči, storitev in programov 
socialnega varstva''. Svet je poln srčnosti 
in december je primeren mesec, da se 
različne organizacije aktivirajo in spod-

bujajo tovrstna dejanja. Lepo je, da srčna 
dejanja izpolnjuje tudi država in občina 
Grosuplje.

Maruška Pleničar
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Leta 2016 so slavnostno odprli Prešernovo spominsko

sobo, ki jo je v kašči uredilo Turistično društvo Kopanj. K

ureditvi sta pomembno prispevala profesor Jakob Müller in

umetnik Klemen Benedik. V kašči je med drugim tudi slika

Prešerna (risba Vladimirja Lakoviča), ki ga predstavlja kot

"mladega elegantnega gospoda; prevelikokrat ga namreč

vidimo samo kot utrujenega, razkuštranega pesnika"

(Müller).

Sredi značilnega uravnanega kraškega dna Radenskega

polja se v njegovem južnem delu dviguje hum Kopanj.

Hum je vzpetina, ki je ostala kot del nekdanjega višjega

kraškega površja zaradi večje odpornosti kamnim proti

raztapljanju. Kopanj je edini hum v Sloveniji, podobne

kraške oblike pa so značilne za kitajski kras (fenglin).

8. 2. obeležujemo slovenski kulturni praznik v čast

našemu pesniku in pisatelju, Francetu Prešernu.

Tradicionalnega pohoda po Prešernovi poti žal tudi letos

ne bo (razlog je seveda COVID19), a vsi optimistično zremo

v prihodnost. Kljub temu vas vabimo, da se sami odpravite

na krožni pohod po Prešernovi poti. Prijetna označena pot

preči polja, gozdove in se povečini izogiba prometnicam. 

 Krožna pohodniška pot se začne in konča v Grosuplju,

vmes pa povezuje Spodnjo Slivnico, Predole, Veliko Račno,

Kopanj, Zagradec pri Grosupljem, Boštanj in Malo Mlačevo.

Dolga je približno 23 km in zanjo potrebujete okoli 5 ur.

Odvisno od fizične pripravljenosti, kondicije, hitrosti hoje in

postankov v prečudoviti naravi.

V župnišču na Kopanju, s historično oblikovano fasado in

elementi v secesijskem slogu, je med leti 1808 in 1810 živel

France Prešeren, ki se je pri očetovem stricu, tamkajšnjem

kaplanu, poučeval. 

 Grosuplje - Kopanj - Grosuplje

PREŠERNOVA SPOMINSKA SOBA V KAŠČI

/visitgrosuplje

@visitgrosuplje

Visit Grosuplje

TURIZEM GROSUPLJE

Adamičeva cesta 15
1290 Grosuplje

www.visitgrosuplje.si
 

KOPANJ - EDINI HUM V SLOVENIJI

P O  P R E Š E R N O V I  P O T I
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Kako uspešni smo bili pri zbiranju komunalnih odpadkov v 
letu 2021?

V letu 2021 smo na območju občin Dobrepolje, Grosuplje 
in Ivančna Gorica zbrali skupaj 13.006 ton odpadkov, od tega 
8.642 ton ločenih frakcij ter 4.364 ton mešanih komunalnih od-
padkov (črni zabojnik) in kosovnih odpadkov, ki jih ni mogoče 
ločiti in sodijo na obdelavo. Skupaj smo tako zbrali 66,45 % lo-
čenih frakcij, kar je razvidno na spodnjem grafu. 

Vse mešane komunalne odpadke, ki jih zberemo v črnem za-
bojniku, odpeljemo v RCERO Ljubljana na mehansko biološko 
obdelavo. V grafu 2 je prikazana količina odpeljanih odpadkov 
od leta 2016 do vključno 2021.  V letu 2021 smo povečali količi-
no odpeljanih odpadkov za 10,6 % glede na leto poprej. 

V preteklem letu smo povečali količine zbranega odpadne-
ga lesa, mešane embalaže in nevarnih odpadkov. Zmanjšale so 
se količine zbranega papirja in kartona, kar pripisujemo pove-
čanemu deležu zbranega kartona, ki je precej lažji od papirja. 
Zmanjšala se je količina zbranega stekla, odpadne električne in 
elektronske opreme, kar pripisujemo slabši obiskanosti zbirnih 
akcij na trenu zaradi covid situacije.  Prav tako je bilo zbranih 
manj kovin, kar pripisujemo izrednemu dvigu odkupnih cen 
kovin in sklepamo, da je bil večji delež kovin prodan direktne-
mu zbiralcu.  

Za 19 % se je zmanjšala količina zbranih odpadnih sveč, kar 
pomeni, da spreminjamo svoje navade pri obeleževanju spo-
mina na naše rajne. Hvala, ker s tem ohranjate skrb za okolje.

Podatek, da smo zbrali za 8,42 % manjšo količino bioloških 
odpadkov, je posledica spomladanske pozebe in suhega pole-
tja. Posledično se je zmanjšala količina sadja, vrtnin, pokošene 
trave ipd.

V letu 2021 se odpadkov na odlagališču ni odlagalo, zato se 
celotna količina preostanka odpadkov po obdelavi mešanih 
komunalnih odpadkov skladišči v RCERO Ljubljana. S pridobi-
tvijo okoljevarstvenega dovoljena za odlaganje v II. fazi se bo 
celotna skladiščena količina odložila na odlagališču v CERO 
Špaja dolina. 

Cilj Javnega komunalnega podjetja Grosuplje v letu 2022 je 
količino ločeno zbranih frakcij glede na zbrane odpadke pove-

čati na način, da bomo nadaljevali z ozaveščanjem uporabni-
kov o pravilnem ločevanju odpadkov in pogosteje tudi izvajali 
kontrolo pravilnega ločevanja odpadkov v zabojnikih. Uporab-
nike bomo sprva opozorili na nepravilno ločevanje, v prime-
ru ponavljajočega se neupoštevanja opozoril in nasvetov, pa 
bomo v reševanje tovrstnih zadev vključili tudi Medobčinski 
inšpektorat.

V letu 2022 načrtujemo izvedbo zbirnih akcij, in sicer dve 
zbirni akciji nevarnih odpadkov, zbirno akcijo za odpadno ele-
ktrično in elektronsko opremo ter akcije zbiranja starega, od-
padnega papirja v sodelovanju z osnovnimi šolami z območja 
vseh treh občin. Želimo si, da bomo vse načrtovane akcije gle-
de na situacijo lahko izvedli. 

Vse informacije o ločevanju odpadkov lahko najdete tudi na 
naši spletni strani odpadki.jkpg.si. 

Graf 1: Prikazuje v odstotkih razmerje med količino ločeno zbranih frakcij – 
modra barva - in količino ostanka odpadkov v črnem zabojniku in kosovnimi 

odpadki, ki jih ni mogoče ločiti – rdeča barva.

 Graf 2: Letni prikaz zbranih ostankov komunalnih odpadkov od leta 2016 
do vključno 2021, ki jih odpeljemo v RCERO Ljubljana na mehansko biološko 

obdelavo.

Graf 3: Prikaz količine zbranih ločenih frakcij od leta 2005, ko smo postavili 
nove ekološke otoke, do vključno leta 2021.
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Dedek Mraz je obiskal otroke v Šmarju - Sapu 

Res smo veseli, da smo decembra 
2021 lahko izpeljali tako lepo presene-
čenje za najmlajše v našem kraju. Zaradi 
že tako okrnjenih dogodkov so iskrice 
v očeh ob pogledu na dedka Mraza in 
vrečo daril zažarele s še večjim žarom. 
Igrač, ki jih je dedek Mraz tokrat podaril, 
otroci niso odnesli domov, ampak bodo 
še dolgo na uporabo v vrtcu in šoli. Ne-
kaj igrač smo odnesli tudi v Vrtec Kekec 
v Grosuplje. 

Urška Hartman, koordinatorica 
decembrskega projekta z dedkom 

Mrazom, DPM Šmarje - Sap 

»Siva kučma, bela brada, topel kožuh, 
zvrhan koš,« smo prepevali učenci in uči-
teljice ob prihodu dobrega moža, dedka 
Mraza v našo šolo. Veselje in nasmeh sta 
zažarela na naših obrazih, v očeh pa so 
se nam prižgale svetle iskrice. Kljub »ču-
dnim časom« nam je s svojim obiskom in 
obdarovanjem polepšal čarobni decem-
ber. Hvala ti, dedek Mraz in obišči nas 
spet prihodnje leto. 

Pavlina Antolič, ravnateljica  
OŠ Šmarje – Sap

V četrtek pred prazniki nas je na igri-
šču presenetil in obiskal dedek Mraz. 
Obisk dedka Mraza je omogočilo Dru-
štvo prijateljev mladine Šmarje - Sap. 
Dedek Mraz je vsem otrokom in vzgoji-
teljicam pričaral čarobne trenutke. Z ve-
seljem smo skupaj zapeli otroške pesmi, 
prav tako pa nam je prinesel kup novih 
iger in igrač. Otroci so se dedka Mraza 
in daril zelo razveselili, navdušeno so ga 
spraševali, kako je prišel do nas, ali se bo 
oglasil tudi pri njih doma in prinesel še 
kaj daril. Obljubili so mu, da mu bodo 
doma pripravili piškote in mleko, dedek 
Mraz pa je obljubil, da nas drugo leto 
spet obišče. 

Otroci in strokovne delavke enote Pika

Vsako leto članice  DPM Šmarje - Sap 
poskrbijo, da dedek Mraz ne pozabi na 
otroke v našem kraju. Do sedaj so se 
otroci srečevali z njim v kulturnem domu 
ali v šoli, kjer je obdaroval vsakega otro-
ka posebej. 

Lani smo ga zaman čakali, letos pa nas 
je v vrtcu Biba kar sam obiskal.

Zgodilo se je neko  dopoldne v de-

cembru, ko se je pred oknom na dvori-
šču nekaj zganilo.

Ja, bil je pravi dedek Mraz s sivo ku-
čmo, belo brado in z veliko rdečo vrečo, 
polno daril.

Povabili smo ga v igralnico in pri tem 
upoštevali vse zaščitne ukrepe v teh ko-
ronskih časih.

Naši najmlajši so se morali z njim  šele 
spoznati in so bili sprva kar malo zadrža-
ni. 

Pa je razumel njihove začetne težave 
in pričel vleči iz svoje vreče  igrače. Kon-
takt je bil vzpostavljen, iskrice v otroških 
očeh so to potrdile.

Hvaležno smo skupaj sprejeli vse, kar 
nam je namenil, in bili prijetno presene-
čeni nad kvaliteto in izborom igrač.

Malo je  poklepetal z nami in že je hi-
tel naprej. Stekli smo k oknu, mu še en-
krat pomahali v slovo z željo, da se drugo 
leto spet oglasi. 

Kolektiv zasebnega vrtca Biba

Vrtec Kekec Grosuplje OŠ Šmarje – Sap

Enota Pika Vrtec Biba
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Hvala, velika družina srčnih ljudi!

Otroci iz vrtca pisali varovancem Doma starejših občanov 
Grosuplje

Zahvaljujoč srčnim krvodajalkam in 
krvodajalcem življenje kljub epidemiji 
teče dalje

Ljubljana, 17. decembra 2021 - 
Uspešna krvodajalska iniciativa »Daruj 
energijo za življenje« letos poteka že 
enajsto leto. V javnosti širi sporočilo o 
plemenitih vrednotah, kot so človeč-
nost, solidarnost in sočutnost ter opo-
zarja na velik pomen krvodajalstva za 
nemoteno delovanje zdravstva. Ob 
iztekajočem se letu 2021 se zahvalju-
jemo vsem krvodajalkam in krvodajal-
cem, da se kljub težkim časom odzivajo 
in pomagajo bolnikom. 

Krvodajalstvo je zelo pomembno, saj 
je v zdravstvu kri potrebna prav vsak 
dan. Za pokritje dnevnih potreb bolni-
kov in zdravstva po krvi vsak delovni dan 
potrebujemo v povprečju 350 krvodajal-
cev. Zato je redno ozaveščanje javnosti 
o pomenu krvodajalcev in krvodajalstva 
izjemno pomembno, za kar že od leta 
2011, pod okriljem krvodajalske pobude 
»Daruj energijo za življenje«, združuje-
mo energijo Rdeči križ Slovenije, Zavod 
Republike Slovenije za transfuzijsko 
medicino (ZTM) in Petrol. 

Tudi v času širjenja koronavirusa, 
ko je zdravstvo usmerjeno predvsem v 
zdravljenje bolnikov s covidom-19 in za-
jezitvi širjenja virusa, so potrebe po krvi 
le nekoliko zmanjšane, saj v bolnišnicah 
skoraj v enaki meri kot pred epidemijo 
potekajo zdravljenja hematoloških in 
onkoloških bolnikov, izvajajo se opera-
cije, transplantacijski programi ter vsa 
nujna in neodložljiva zdravljenja. Kri za 
zdravljenje pa potrebujejo tudi kovidni 
bolniki. Bolniki v večini potrebujejo kri 
dveh do štirih krvodajalcev, mnogi med 
njimi tudi kri več kot pet do deset krvo-
dajalcev, npr. pri transplantacijah orga-
nov, večjih operacijah, zapletih pri poro-
dih, oskrbi ponesrečencev …

Zaradi potreb bolnikov po zdravljenju 

s krvjo krvodajalke in krvodajalce potre-
bujemo ves čas, brez prekinitve. Prav 
zaradi njih tudi v času epidemije in ukre-
pov za preprečevanje širjenja virusa  za-
gotavljamo nemoteno preskrbo s krvjo 
in delovanje zdravstva. Krvodajalci sledi-
jo spremembam, ukrepom in potrebam 
transfuzijske službe ter kljub neznankam 
in tveganjem prihajajo na odvzem krvi. 
V letu 2021 je kri darovalo že več kot 
88.500 krvodajalcev, od tega prvič več 
kot 5000, v spletno bazo krvodajalcev pa 
se je vpisalo več kot 1000 tistih, ki si to 
želijo postati. 

Darovana kri je nenadomestljivo 
zdravilo in najbolj dragoceno darilo, 
kar jih lahko človek podari sočloveku. 
Krvodajalci z darovanjem krvi izkazuje-
jo eno najlepših in najbolj dragocenih 
oblik medčloveške pomoči. Hvala krvo-
dajalkam in krvodajalcem, hvala veliki 
družini srčnih ljudi! Vaša srčnost in pri-
pravljenost pomagati v pomoč omo-
gočata, da življenje teče dalje.  

Krvodajalska iniciativa »Daruj energijo za 
življenje«

V skupini Volkci smo se v decembru 
igrali pošto. Naša igralnica je dobila pov-
sem novo podobo. Uredili smo si kotiček 
z različnimi pisemskimi ovojnicami, pa-
pirji, znamkami, razglednicami, tipkovni-
co, pisali, škatlami za pakete, oznake za 
zaposlene na pošti (pismonoša, poštni 
uradnik, stranka). Najprej smo pisali pri-
jateljem v skupini. Otroci so se zelo raz-
veselili vsakega pisma. V pogovoru smo 
ugotovili, da smo se ob pisanju in preje-
manju pošte zelo prijetno počutili. Raz-
mišljali smo, koga bi lahko še razveselili 
s pismom. Otroci so se spomnili, da lah-
ko pišemo varovancem v Dom starejših 
občanov Grosuplje, saj gremo velikokrat 
mimo, ko obiščemo »naše« drevo pri vo-
jašnici. Včasih smo z varovanci doma, ko 
smo jih srečali, radi poklepetali ali zapeli 
kakšno pesmico. Ker časi niso naklonje-
ni druženju, je bila izražena ideja, da jim 
pošljemo pisma. 

Otroci so pripovedovali o doživetjih 
doma in v vrtcu. Izrazili so tudi, kaj želijo 
prejemnikom pošte v prihodnjem letu. 

Vzgojiteljici sva vse skrbno zapisali, kot 
so povedali otroci, zato stavki in bese-
de niso bili vedno slovnično pravilni, so 
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Prireditev ob dnevu samostojnosti in enotnosti, božiču in 
novem letu na OŠ Brinje Grosuplje

Čisto zadnji dan pred božičem, malce 
pred težko pričakovanimi božično-no-
voletnimi počitnicami, smo ob rojstnem 
dnevu naše domovine z lepo prireditvi-
jo praznovali učenci in delavci OŠ Brinje 
Grosuplje. Veseli smo bili obiska župana 
občine Grosuplje dr. Petra Verliča in di-
rektorja občinske uprave magistra Du-
šana Hočevarja ter njunih sodelavcev. S 
svojim obiskom – gospod župan pa tudi 
z iskrivim in iskrenim nagovorom – sta 
navdušila občinstvo!

Zaradi – žal – vsem znanih omejitev 
je prireditev potekala kombinirano, z 
gosti in nastopajočimi v šolskem prire-
ditvenem prostoru, preostali učenci pa 

so jo spremljali v učilnicah v okolju MS 
Teams. In Brinjci smo imeli tudi to pot kaj 
pokazati! Štirje mladi voditelji so malo 
v živo malo na daljavo spretno povezali 
še delovne predpraznične dneve s po-
membnimi trenutki slovenske zgodovi-
ne. Prisrčno in z osebno noto se je do-
godkov v decembru leta 1990 spomnil 
tudi župan naše občine ter mladim polo-
žil na srce veličino dogajanja ob rojstvu 
naše domovine. Zvrstile so se pevske in 
glasbene točke, čestitke naši domovini 
s himno, nastopi v živo in na posnetkih, 
deklamacije in ples, kolednica in citre, pa 
tudi obisk grosupeljskih skavtov s posla-
nico in lučko miru. Čisto pravo potico so 

pripravili brinjski kuharji in kuharice za 
božični večer in voščilo ravnateljice Na-
talije Kotar je zaokrožilo lep dogodek.

Mentorji in učenci OŠ Brinje Grosuplje 
ostajamo tudi v času epidemije delavni, 
iskrivi in polni ustvarjalnosti ob skrbnem 
in preudarnem vodstvu šole. Lepa prire-
ditev je za urico, dve izbrisala vse, kar je 
''na daljavo'' in povezala nasmehe pod 
maskami ob utripu mladosti in dobrih 
želja. In tega voščimo v novem letu tudi 
vam!

Maja Zajc Kalar, foto: Marjetka Kolbl

Na odru Kolednica

Nastop učencev OŠPP Brinje Grosuplje
Darilo Občini Grosuplje - Zbornik ob 10. obletnici izmenjave med 

šolama College Ennemond Richard in OŠ Brinje Grosuplje

pa prišli  naravnost iz srca. Vsak otrok je 
narisal še risbico, jo pobarval, dodal šče-
pec zdravja in dobre volje in to spravil v 
ovojnico.

Z direktorico Doma starejših občanov 
Grosuplje Metko Velepec Šajn in delov-
no terapevtko Jožico Kralj smo se dogo-
vorili, da pisma prinesemo pred dom, 

one pa jih bodo predale naprej svojim 
varovancem. Ko smo prinesli pisma, nas 
je pred vhodom pričakala babica ene-
ga od otrok iz naše skupine Volkci. Babi 
Marti je njen vnuk Jan predal svoje oseb-
no pismo in risbico in se na hitro, za v 
družinski album, fotografiral z njo.

Dogovorili smo se, da pridemo zopet 

spomladi in pod balkoni doma zapoje-
mo nekaj pesmi in se »na daleč« pove-
selimo, predno Volkci zapustijo vrtec in 
odidejo v šolo.

VVZ Kekec Grosuplje, enota Tinkara, 
skupina Volkci, zapisala Petra Bor
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VPIS OTROK V VVZ KEKEC GROSUPLJE
ZA ŠOLSKO LETO 2022/23
Spoštovani starši, vabimo vas k vpisu otrok v vrtec. V VVZ Kekec Grosuplje sprejemamo vloge za vpis 
otrok v vrtec za šolsko leto 2022/23 do 31. 3. 2022.  Vstop otrok v vrtec bo s 1. 9. 2022.

V skladu z Zakonom o vrtcih (Ur. l. RS, št. 100/05, 25/08 in 36/10) vrtec lahko sprejme otroka, ko do-
polni starost najmanj 11 mesecev, če starši ne uveljavljajo več pravice do starševskega dopusta 
v obliki polne odsotnosti z dela.

Obrazec Vloga za vpis otrok v VVZ Kekec Grosuplje je na voljo na spletni strani vrtca:
http://www.vrtec-kekec.si, v rubriki Sodelovanje s starši / Vpis in izpis iz vrtca.

Vlogo lahko dobite tudi v tajništvu vrtca Kekec, Trubarjeva cesta 15, vsak delovni dan med 6.30. in 14.30. uro. Izpolnjeni vlogi priložite 
potrebna potrdila oziroma dokazila.

Če bo v vrtec vpisanih več otrok, kot je prostih mest, bo o sprejemu odločala Komisija za sprejem otrok v VVZ Kekec Grosuplje na pod-
lagi kriterijev iz Pravilnika o sprejemu otrok v VVZ Kekec Grosuplje (Ur. l. RS, št. 10/2011). 

Vrtec bo v 8 dneh po zaključku dela Komisije za sprejem otrok v VVZ Kekec Grosuplje o odločitvi komisije obvestil starše oziroma vla-
gatelje. Istočasno bomo objavili seznam sprejetih otrok in čakalni seznam na oglasnih deskah enot in spletnih straneh vrtca. Podatki o 
posameznem otroku bodo objavljeni pod šifro, s katero se vodi otroka in ste vlagatelji z njo pisno seznanjeni. 

Če je v vrtcu prosto mesto, je možna vključitev otroka tudi med letom.

Vabljeni k vpisu!  Vse dodatne informacije lahko dobite na upravi vrtca.
Majda Fajdiga, ravnateljica

Nagrajenci Javnega sklada Republike Slovenije iz občine 
Grosuplje

Kulturna društva v občini Grosuplje 
premorejo celo vrsto izjemnih pedago-
gov in mentorjev, zaradi katerih so zelo 
uspešna v slovenskem kot tudi v medna-
rodnem merilu. V preteklih letih so tako 
kar trije mentorji prejeli priznanja Javne-
ga sklada za kulturne dejavnosti republi-
ke Slovenije.

Zaradi situacije s koronavirusom je 
bila v letu 2020, žal, večina dogodkov 
odpovedanih, tako da so bila priznanja 
podeljena šele v letu 2021, nekateri men-
torji pa na uradne podelitve še čakajo.

Zveza kulturnih društev Grosuplje se 
lahko v zadnjih treh letih pohvali kar s 
tremi priznanji ustvarjalcem. Irena Žer-
din je prejemnica Maroltove listine za 
gledališko ustvarjanje, Olga Gruden je 
prejela Maroltovo listino za delo na fol-
klornem področju, Klemen Kotar pa je 
prejemnik Listine Vinka Štrucla za instru-
mentalno glasbo. Čestitamo in želimo še 
veliko uspehov v umetniškem ustvarja-
nju!

IRENA ŽERDIN, prejemnica 
Linhartove listine za leto 2019,
je od otroških let vpeta v grosupeljsko 
ljubiteljsko ustvarjanje v gledališču. Svo-

jo poklicno pot je, v skladu s študijem, 
začela kot učiteljica razrednega pouka. 
Kmalu je začela poučevanju na OŠ Lou-
isa Adamiča dodajati še delo z otroki v 
gledališču. Želja po tem, da se otrokom 
ponudi kar najboljše pogoje, je privedla 
k vključitvi šolske skupine v Kulturno 
društvo Teater Grosuplje. S strokovno 
podporo ZKD Grosuplje in JSKD Ivančna 
Gorica ter podporo Občine Grosuplje so 
ustvarili pogoje, ki omogočajo otrokom 
izredno kakovostno gledališko izkušnjo. 

Iz Gledališča Hiška je skupaj z igralci zra-
slo Gledališče Hiša. Od leta 2008 je vsako 
leto ena ali druga otroška skupina iz Gro-
supljega udeležena na Srečanju otroških 
gledaliških skupin. Člani gledališča Hiša 
so leta 2011 zastopali Slovenijo na med-
narodnem taboru mladih gledališčnikov 
EDERED v Belgiji, igralci iz Gledališča Hi-
ška pa so se leta 2014 predstavili na otro-
škem gledališkem festivalu v Litvi. Irena 
Žerdin je v s svojim delom pomembno 
prispevala k razvoju gledališke dejavno-
sti v Grosupljem in skozi vsakoletne ude-
ležbe na državnih srečanjih utemeljeva-
la nove otroške in mladinske gledališke 
avtorske poetike in estetike v vsesloven-
skem prostoru. Tako je oblikovala števil-
ne generacije in pustila močan pečat v 
grosupeljski lokalni skupnosti.

OLGA GRUDEN, prejemnica 
Maroltove listine za leto 2020,
je ustanoviteljica več pevskih, godčev-
skih in folklornih skupin v domačem 
kraju in je predsednica Kulturnega dru-
štva Franceta Prešerna Račna vse od leta 
1981. V okviru omenjenega društva de-
lujejo Mešani pevski zbor Račna, Mešani 
pevski zbor Kopanj, Folklorna skupina 
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Račna, Mladinska folklorna skupina Rač-
na, Otroška folklorna skupina Rege, Pev-
ci ljudskih pesmi Zarja, Čušperski godci, 
Pevci ljudskih pesmi Mlada zarja. V svoji 
bogati karieri je Olga Gruden dosegala 
številne uspehe v lokalnem, širšem slo-
venskem, mednarodnem prostoru in je 
prejemnica številnih nagrad in priznanj. 

Olga Gruden se je že takoj ob priseli-
tvi v Veliko Račno, leta 1974, vključila v 
kulturno delovanje kraja in sicer kot čla-
nica gledališke skupine. Leta 1981 se je v 
okviru Kulturnega društva Franceta Pre-
šerna Račna ustanovila folklorna skupi-
na, katere članica je vse od začetka. Leta 
1990 je postala njena vodja in takrat se 
je pričelo tudi njeno raziskovalno delo – 
raziskovanje kulturne dediščine na pev-
skem, plesnem in oblačilnem področju; 
pod mentorstvom dr. Bruna Ravnikarja 
je raziskala in zapisala plese Račne in nje-
ne bližnje okolice, s pomočjo dr. Marije 
Makarovič je raziskala dolenjsko nošo in 
operativno poskrbela za izdelavo kostu-
mov skupine. Kot vodja folklorne skupi-
ne je popeljala ime Račne in skupin na 
državno raven, saj se je s svojimi skupi-
nami velikokrat uvrstila na državna sre-
čanja. 

Olga Gruden ves čas skrbi tudi za 
podmladek; od leta 2001 vodi otroško 
folklorno skupino Rege, ki je dobra od-
skočna deska za nadaljnje delovanje 
odrasle folklorne skupine, leta 2007 je 
ustanovila še skupino mladih pevcev 
pod imenom Mlada zarja, ki je s svojimi 
ubranimi glasovi kmalu navdušila ob-
činstvo in bila že prvo leto udeleženka 
državnega srečanja pevcev ljudskih pe-
smi in godcev ljudskih viž. Skupina je 
razveseljivo dejstvo, da mladi danes še 
hočejo peti ljudske pesmi. Omeniti velja 
tudi zgoščenko Mlade zarje iz leta 2018, 
z naslovom Naših deset let, ki je bila 

predstavljena v radijski oddaji Sloven-
ska zemlja v pesmi in besedi na prvem 
programu Radia Slovenija. Glasbena 
urednica mag. Simona Moličnik o Mla-
di zarji pravi: »Pevci Mlade zarje so redki, 
če ne kar unikatni v tem, da so glasbeno 
izobraženi in kljub temu ohranjajo poziti-
ven odnos do ljudskih pesmi, da se jim ta 
glasbena zvrst kljub načelni preprostosti 
ne zdi dolgočasna in da tudi v njej vidijo 
tako vsebinski kot glasbeni izziv.«

Olga Gruden je kot mentorica mladih 
folklornikov in predsednica kulturnega 
društva vzorno razvijala organizacijsko 
in sistemsko delo folklornega izobraže-
vanja v prepletanju vseh generacij čla-
nov.

KLEMEN KOTAR, prejemnik listine 
Vinka Štrucla za leto 2020,
je multiinstrumentalist, aranžer, sklada-
telj in pedagog. Trenutno je profesor 
saksofona na Konservatoriju za glasbo in 
balet v Ljubljani ter dirigent KD Big band 
Grosuplje. 

Izobraževal se je na univerzi za glasbo 
v Gradcu pri profesorjih Miklinu in Kalne-
inu, kasneje pa je na zagrebški glasbeni 
akademiji opravil magisterij iz saksofona.

V svoji dvajsetletni karieri ima za sabo 
okoli 50 albumov in nekaj tisoč nasto-
pov, od tega nekaj z avtorskimi projekti 
Dušni pastirji, EJQ, Smaal Tokk in Nula 
Kelvina, večkrat pa z znanimi izvajalci, 
kot so Big Foot Mama, Nina Pušlar, Jan 
Plestenjak, Neisha, Gwen Hughes in Big 
band RTV Slovenija.

Big band Grosuplje je s svojim delom 
v preteklih 20 letih uspel stkati tudi pri-
jateljstva širom med glasbenim svetom, 
saj glasba združuje, ta obseg pa se je 
nadaljeval in še razširil pod umetniškim 
vodstvom Klemna Kotarja. Tako smo 
bili priča številnim uspešnim sodelova-

njem z ameriško in angleško ambasado 
preko programov Franka Sinatre in Elle 
Fitzgerald in Nat King Cole-a, saj združu-
jejo kulture drugih narodov ter zasedbe 
velikega jazz orkestra. Njihovih koncer-
tov so se redno udeleževali tudi zadnji 
štirje ameriški veleposlaniki in angleška 
veleposlanica. Tako Big band Grosuplje 
uspešno predstavlja Slovenijo in domači 
kraj tudi v mednarodnih vodah. Med ve-
čje mednarodne uspehe nedvomno sodi 
turneja po Avstriji z Rogerjem Pabstom 
pod umetniškim vodstvom Matevža 
Smerkola, kjer je Big band med drugim 
nastopil na graškem gradu in v najpresti-
žnejši graški koncertni dvorani Stefani-
ensaal. Še bolj prestižen pa je bil koncert 
na mednarodnem glasbenem festivalu 
Nišville 2018 (Niš, Srbija), zasedbo pa je 
Klemen Kotar vodil tudi na številnih slo-
venskih festivalih, med drugim Jazzinty 
v Novem mestu, Marrezijazz, Decemberr 
v Ljubljani.

V zadnjih letih smo bili prav zaradi za-
slug Klemnovega umetniškega vodenja 
priča sodelovanju z multiinštrumenta-
listom Boštjanom Gombačem, saksofo-
nistom Julianom Arguelesom in harmo-
nikašem Janezom Dovčem. Kulminacija 
sodelovanj pa je bil nedvomno koncert 
z enim svetovno najbolj priznanih har-
monikašev Simonejem Zanchinijem. 
Prav tako je pod Klemnovim vodstvom 
Big band nastopil s številnimi priznanimi 
slovenskimi izvajalci, kot so Vlado Kre-
slin, Nina Pušlar, Ana Čop, Blaž Vrbič, Jani 
Kovačič in drugi.

Klemen Kotar skupaj z KD Big band 
Grosuplje predstavlja široko paletno naj-
različnejših glasbenih zvrsti publiki tako 
v Sloveniji kot tudi v tujini. S tem moč-
no prispeva k razvoju tovrstne glasbe 
pri nas, saj so si tako v domačem kraju 
kod tudi drugod po državi že pridobili 
zvesto publiko, ki jih obiskuje na koncer-
tih. Veliko poslušalcev imajo tudi med 
dijaki Konservatorija za glasbo in balet v 
Ljubljani, s tem pa prispevajo tudi k izo-
braževanju formalnih državnih institucij.

Poleg tega je tudi avtor številnih 
skladb in aranžmajev glasbe drugih av-
torjev, ki jih je z Big bandom Grosuplje 
predstavil na številnih odrih doma in v 
tujini.

Zveza kulturnih društev Grosuplje
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Božični orgelski koncert v Grosupljem

Božični koncert v cerkvi sv. Mihaela na Grosupljem

Na božični večer, po večerni sveti 
maši v župnijski cerkvi sv. Mihaela v Gro-
supljem, je organist Tine Likovič zaigral 
božične orgelske skladbe, ki jih je na 
začetku koncerta predstavila napovedo-

valka Sonja Gašperšič. Poleg skladb do-
mačega avtorja Stanka Premrla je zaigral 
tudi dela Jacquesa-Nicolasa Lemmen-
sa, Césará Francka, Oliviera Messiaena 
in Stephena Adamsa. Adamsovo delo 

Sveto mesto (The Holy City) nas je nav-
dušilo, posebno še petje tenorista Filipa 
Suhadolca. Za registracijo in zamenjavo 
notnih predlog sta skrbeli Marija Liko-
vič in Mojca Zaviršek. Občudovali smo 
njuno poznavanje skladb in uigranost z 
organistom. Veseli smo bili predstavitve 
orgelskih del, ki jih je izvajal naš mladi or-
ganist, za kar smo ga nagradili z bučnim 
aplavzom. Na koncu koncerta se je orga-
nistu zahvalil župnik Martin Golob tudi 
za sodelovanje pri nedeljskih mašah. 
Povedal je, da velikokrat že zjutraj zasliši 
orgle, na katerih pridno vadi Tine Liko-
vič. Mogočna orgelska dela v njegovi iz-
vedbi poslušamo tudi ob  praznikih pred 
mašo. Ponovitev orgelskega koncerta je 
bila 27. 12. 2021 na Brezovici.

Milena Nagelj

Na štefanovo, 26. decembra 2021, 
so v grosupeljski cerkvi zazvenele 
božične pesmi. Koncert so pripravili 
Mešani pevski zbor Grosuplje, Ženski 
pevski zbor Harmonija iz Ivančne Go-
rice in solistka Polona Sirnik, nekda-
nja učenka zborovodkinje Gabrijele 
Cedilnik.

Oba zbora vodi zborovodkinja Ga-
brijela Cedilnik, ki je izbrala primerne 
pesmi na naš koncert, na klaviature 
pa nas je ves večer spremljal Primož 
Cedilnik. Za uvod je solistka Polona 
Sirnik zapela pesem Sveta Lucija. Zna-
no napolitansko melodijo so na Šved-
skem uporabili za božično pesem 
o luči, ki sveti v temo božične noči 
in obeta, da bo sonce kmalu dobilo 
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svojo moč in prebudilo otrplo življenje 
v naravi in ljudeh. Besedilo za to pesem 
in venček evropskih božičnih pesmi je 
v slovenščino prepesnila Gabrijela Ce-
dilnik. Nekaj znanih slovenskih božičnih 
pesmi so ob zboru zapeli še solisti Mari-
ca Meglen, Tone Zalar in Tine Zibelnik, 
v duetu pa Marija Samec in Anica Zalar 
ter Polona Sirnik in Mira Anžlovar. Na 
zvončke je igrala Karmina Zadnik. Vezno 
besedilo in literarne vložke so brali Mari-
ja Samec, Irma Antončič in Tine Zibelnik. 

Dodali smo še nekaj latinskih pesmi, dve 
je zapela solistka Polona Sirnik. Čisto za 
konec pa smo zapeli še Sveto noč, brez 
katere ne mine noben božič.  Duhovnik 
Joseph Mahr je napisal besedilo, glasbo 
pa učitelj Franz Xaver Gruber. V božič-
nem času leta 1816  je prvič zazvenela 
v cerkvi. Prav letos pa je minilo 150 let, 
odkar je leta 1871 besedilo v slovenščino 
prevedel župnik Jakob Aljaž.

Nastop združenih zborov in solistov 
v času pandemije je bil tudi za pevce 

nekaj posebnega. Pozdravil nas je tudi 
grosupeljski župnik Martin Golob. V na-
govoru je poudaril, kako pomembno je 
druženje, posebno v teh težkih časih, 
ko nam je omejeno gibanje. Vesel je bil 
tudi, da smo zapeli nekaj starih lepih slo-
venskih božičnih pesmi, ki prinašajo mir 
in veselje v naše domove in pripomorejo 
k prazničnemu vzdušju v božičnem in 
prednovoletnem času. 

Marija Samec

Razstava jaslic v Gradežu

V hribovski vasici Gradež, ki leži v ob-
čini Velike Lašče, od leta 2020 pa spet 
spada pod župnijo Škocjan pri Turjaku, 
deluje Društvo za ohranjanje dediščine. 
Že 14 let zapored vsako leto pripravijo 
razstavo jaslic. Razstava je razpršena po 
vsej vasi. Jaslice različnih velikosti (od 
nekaj centimetrov do nadnaravnih ve-
likosti) in iz različnih materialov (gline, 
lesa, plastike, volne, ličkanja, vejevja, sro-
bota …) so razstavljene v stari sušilnici 
sadja, v kapelicah, pod kozolci, nadstre-
ški, v hlevih, na oknih, na travnikih, pod 
grmovjem, na drevesih. 

Ob vodenem ogledu domači vodniki 
pokažejo tudi druge krajevne znameni-
tosti: poleg sušilnice sadja še hišo skla-
datelja Marija Kogoja, ki je bil poročen 
z Gradežanko Marijo Podlogar in je ob-
časno živel v hiši sredi vasi, Andolškovo 
staro hišo s črno kuhinjo, Zabukovčev 
kozolec s starim kmečkim orodjem, ob-
novljen vodnjak sredi vasi, staro gostil-
no, kapelice, seveda samo na zunaj, saj 
v zaprtih prostorih zaradi kovidnih ome-
jitev letos niso smeli postaviti jaslic in 
po hišah voditi skupin ljudi. Ob vseh teh 
znamenitostih so na ogled postavljene 

in razsvetljene  jaslice. Letos jih je bilo le 
150, saj je pandemija zaznamovala tudi 
ta dogodek.

Posebej bi omenila jaslice, postavlje-
ne v starem hlevu, ki so prikazovale vse 
cerkve, ki so nekoč spadale v pražupnijo 
Škocjan, med njimi sta tudi dve cerkvi iz 
občine Grosuplje: podružnična cerkev 
Marije Vnebovzete na Železnici in farna 
cerkev sv. Kancija, Kancijana in Kancijani-
le v Škocjanu. Izdelal jih je Andrej Jakob 

iz Ljubljane, po rodu pa je iz Gradeža.
Jaslice v Gradežu posebej pravljič-

no oživijo na večer, ko prižgejo luči, ki z 
igro svetlobe in sence ustvarijo posebno 
vzdušje. Domačini upajo, da se bodo 
zdravstvene razmere uredile, da bodo 
lahko v prihodnje postavili več jaslic. Bili 
pa so zadovoljni z obiskom iz vse Slove-
nije.

Marija Samec

Maša za domovino na Polici

V nedeljo, 26. decembra 2021, ob pra-
znovanju dneva samostojnosti in eno-
tnosti, so po vsej Sloveniji potekale šte-
vilne sv. maše za domovino. Sv. maše za 
domovino, voditelje in prebivalstvo, ki 
ji je sledil še kratek kulturni program, se 
je na Polici udeležil tudi župan dr. Peter 
Verlič z ženo Barbaro.

»Danes je praznik svete družine, Marije, 
Jožefa in Jezusa, in ne samo svete družine, 
tudi naših družin, mož, žena in otrok. Prav 

tako obhajamo god sv. Štefana, prvega 
mučenca Cerkve, prvega kristjana, ki je dal 
za Kristusa svoje življenje. Danes pa je tudi 
državni praznik, dan samostojnosti in eno-
tnosti, zato bomo Boga prosili tudi za našo 
domovino,« je zbrane župljane, in kot je 
ta dan poudaril, tudi Slovenke in Sloven-
ce, prebivalke in prebivalce naše domo-
vine, tega raja pod Triglavom, naše drža-
ve Slovenije, ki je že 30 let samostojna, 
nagovoril župnik dr. Jože Plut.

»Kot državljani smo povabljeni biti od-
govorni, dejavni, ustvarjalni, da bosta pro-
stor in območje življenja naših potomcev 
res tisto območje, v katerem bodo lahko 
tudi oni ustvarjali in delali za dobrobit 
sebe, svoje družine in tudi svojega naro-
da,« je dejal ter nas s svojim nagovorom 
povabil k razmisleku o družini, o družbi.

»Kdo je družina, ne kaj je družina? Dru-
žine ne smemo nikoli popredmetiti. Druži-
na so oče, mati, otroci, še lepše, mož, žena, 
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ki sta zakonca, če Bog da, tista dva, ki iz 
ljubezni porajata novo življenje. To je tudi 
zgodba, na kateri sloni vsak narod in na 
kateri sloni prihodnost vsakega naroda,« 
je dejal.

Mnogi v današnjem svetu se zelo tru-
dijo, da bi izničili podobo in pomen dru-
žine. In v marsičem jim tudi uspeva. Ko 
sta Marx in Engels s svojo filozofijo po-
skušala in naredila vse, kar sta mogla, po 
svojem trdnem in iskrenem prepričanju, 
da bi spreminjala svet, je bil prvi narod 
na svetu, ki je uspel njuno filozofijo ure-
sničiti, vemo, na kako krut način, narod v 
Rusiji. Ob tem je povedal, da poznavalci 
zgodovine pravijo, da smo mi bili drugi 
narod na svetu, ki je doživel uspešno ko-
munistično revolucijo, takoj za Rusi, sla-
bih 20 let pozneje.

Ko so nekateri komunisti videli, da v 
zahodnih državah z revolucijo ne bodo 
mogli spremeniti družbe, so začeli raz-
mišljati drugače. Nosilec te ideje je bil 
italijanski komunist Gramsci, ki je rekel, 
če nazorno povzamemo, da bodo druž-
bo lahko obvladali in jo naredili pokor-
no, če bodo začeli spreminjati vrednote 
in rušiti tisto, kar to družbo ustvarja. To 
je družina. In tako, da bodo začeli rušiti 
pomen besed v tej družbi. Gre za kultur-
ni marksizem.

S kulturnim marksizmom so nato 
uspeli priti na večino zahodnih univerz 
in danes, po 70 letih, 80 letih doživljamo 
prav to. Z nami skušajo manipulirati. In v 
veliki meri smo tudi nasedli. Otrok v dru-
žinah skoraj nimamo več. In tudi otroke 
dajemo starši družbi. Ta sistem namreč 
dobro ve, na čem je treba delati, da se bo 
nov družbeni sistem in novo družbeno 
razmišljanje uveljavilo. To je na področju 
vzgoje in izobraževanja. Nič več se skoraj 

ne govori o očetu in materi, ampak se 
govori o starših ter o staršu 1 in staršu 2. 
Svoji ženi pogosto ne rečemo več žena, 
ampak soproga. Čeprav je žena in je mati 
naših otrok. In žene ne rečejo svojim mo-
žem več mož. In to se širi.

Ob praznovanju dneva samostojnosti 
in enotnosti je zato vsem nam zaželel: 
»Bodimo suvereni, bodimo samostojni, 
bodimo ponosni. Najprej kot moški in žen-
ske, potem kot matere in očetje, potem kot 
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kristjanke in kristjani oz. katoličani in dr-
žavljani te države. In če bomo v sebi imeli 
zdrav ponos in živeli te vrednote, za katere 
vsi čutimo, da so jedro našega življenja, 
bomo imeli prihodnost, mi in naši otroci in 
naš narod in Cerkev na Slovenskem. Zato 

ne nasedajmo, ampak bodimo ponosni.«
Zbrane je nagovoril tudi župan dr. Pe-

ter Verlič, ki je ob prazniku poudaril po-
men in potrebo po enotnosti. »Zlasti za-
dnji dve leti, ko nas ta virus napada z vseh 
strani, nekako vidimo, da enotnost kar 

malo zgublja pomen. In prepričan sem, da 
Slovenija, če ne prej pa sedaj, močno po-
trebuje enotnost. Tisti, ki verujemo, bomo 
molili za našo domovino, tiste, ki ne veru-
jejo, pa naprošam, naj namenijo Sloveniji 
dobre misli za njeno prihodnost. Prepričan 
sem, da bo ta polna optimizma, polna sve-
tlobe, če se bomo znali povezati, če bomo 
znali sodelovati,« je dejal.

Vsem je zaželel lepe božične in novo-
letne praznike ter iskreno čestital ob dne-
vu samostojnosti in enotnosti. »In naj nas 
drugo leto spremlja pogum, pravičnost in 
pamet ter občutek za dobro mero, drugo 
leto jo bomo potrebovali. Srečno,« je dejal.

Praznično so dogodek obarvale pe-
smi o naši prelepi domovini Sloveniji, za-
zvenela pa je tudi slovenska himna, ki ji 
je ob koncu slovesnosti sledila še poliška 
himna.

Jana Roštan, foto: Brane Petrovič

Zimsko v ŠK Groš

Bolj umirjena epidemiološka slika je 
omogočila zaključek leta z Groševimi 
(skoraj) vsakoletnimi projekti.

Preden smo začeli nizati naše tradici-
onalne dogodke, so najmlajši Groševci 
december 2021 otvorili s svojim projek-
tom. Dijaki so tako četrtkovo popoldne, 
16. 12. 2021, preživeli v WOOP Areni, 
kjer so se družili ob igri bowlinga. Že v 
soboto, 18. 12. 2021, je bil na sporedu 
prednovoletni izlet v eno izmed sose-
dnjih mest. Tistega dne smo se že zgo-
daj zjutraj napotili proti Madžarski, kjer 

smo dan preživeli ob raziskovanju bo-
žično okrašenih ulic Budimpešte, ogledu 
lokalnih znamenitosti in poskušanju nji-
hovega kuhančka. Seveda pa december 
ni mogel miniti brez nočnega pohoda na 
Magdalensko goro. Na slovenski državni 
praznik, dan samostojnosti in enotnosti, 
dne 26. 12., smo se z Adamičeve ploščadi 
v Grosupljem povzpeli na Magdalensko 
goro, kjer smo dan zaokrožili s krajšim 
kulturnim programom.

Za nami je tudi že prvo preizkušanje 
pancerjev in smuči. V začetku leta, 8. ja-

nuarja, smo vijugali po snežnih strminah 
na Sv. Višarjah. Je bilo to zgolj prvo od 
treh organiziranih enodnevnih smučanj, 
saj se že 5. februarja odpravljamo na 
Mariborsko Pohorje. Sklop smučanj pa 
bomo zaključili 5. marca na avstrijskem 
smučišču Katschberg. V sklopu eno-
dnevnih smučanj poteka tudi dobro-
delna akcija: Groševi dobrodelni zavoji. 
Študentski klub Groš tako od vsakega 
presmučanega kilometra na naših orga-
niziranih smučanjih daruje 0,5 € v dober 
namen. Zbran znesek je namenjen pro-
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jektu Botrstvo v športu, katerega namen 
je zagotavljanje pomoči mladim športni-
kom iz socialno ogroženih okolij, starim 
od 14 do 23 let pri razvoju in uresničeva-
nju športnih potencialov. 

Tudi v letu 2022 veljajo številne ugo-
dnosti za naše člane. Vsi, katerih novole-
tna zaobljuba je bila aktiven slog, lahko 
subvencionirano mesečno karto koristi-
te v fitnesih Apolon 24/7 Gym, Studio 
V.I.P., Energy Fitness in Grossgym. Sub-
vencionirana je tudi letna članarina v 
vseh enotah Mestne knjižnice Grosuplje, 
ki za naše člane znaša 50 % redne cene. 
Med ugodnostmi lahko najdete tudi 
subvencijo za park Cukarca. Doživljajski 
park Cukarca, ki se nahaja v Šentvidu pri 
Stični, vključuje kolesarski park, umetno 
plezalno steno in adrenalinski park, člani 
ŠK Groš pa imate možnost do kupona v 
vrednosti 10 €, ki velja ob nakupu sezon-

ske karte. Vsem članom pa nudimo tudi 
brezplačen tisk in vezavo študijskega 
gradiva. Vse ugodnosti lahko Groševci 
prevzamete v času naših uradnih ur, ki so 

še vedno v ustaljenih terminih: v Grosu-
pljem ob ponedeljkih, sredah in petkih 
med 18. in 20. uro, v Ivančni Gorici ob 
torkih, med 18. in 20. uro, v Dobrepolju 
pa po predhodnem dogovoru.

ŠK Groš je v leto 2022 vstopil s polnim 
zagonom, svežimi cilji in načrti za pro-
jekte, ki jih želimo letos izpeljati. Eden od 
teh je prav gotovo koncert ob 23-letnici 
delovanja kluba, ki jo praznujemo spo-
mladi. Vse informacije o tem in ostalih 
projektih vam bomo podajali sproti pre-
ko naših socialnih omrežij, lepo vabljeni 
k spremljanju le-teh.

I Facebook: Groš študentski klub I In-
stagram: @sk.gros I spletna stran: www.
klub-gros.si

Groševcu ni nikoli dolgčas! 

Tjaša Bregar, ŠK Groš  

Državno tekmovanje in razstava sobnih ptic v Grosupljem

Društvo za varstvo in vzgojo ptic Gro-
suplje, ki ga že vsa leta prizadevno vodi 
Miha Ahlin, se je ob 40. obletnici aktiv-
nega delovanja odločilo organizirati 29. 
državno tekmovanje in razstavo sobnih 
ptic. To je izjemen organizacijski podvig 
za naše dokaj majhno društvo, ki pa smo 
ga z odliko izpeljali. Veliko preglavic nam 
je naredila tudi epidemija koronavirusa, 
saj smo morali tekmovanje najprej pre-
staviti, potem pa nam ga je, ob upošte-
vanju vseh zaščitnih ukrepov, le uspelo 
izpeljati in to ravno zadnji trenutek, saj je 
zadnji dan prišlo obvestilo o prepovedi 
organizacij vseh razstav ptic, tokrat zara-
di ptičje gripe.

Vsa leta našega delovanja, ko smo or-
ganizirali društvena tekmovanja in raz-
stave in se aktivno udeleževali vseh naj-
pomembnejših državnih, mednarodnih 

in svetovnih tekmovanj s svojimi ptica-
mi, je zorela želja, da se tudi mi dokaže-
mo, da zmoremo. Vsa leta namreč zase-
damo najboljša mesta s svojimi pticami 
tudi v mednarodni konkurenci, zato je 
bilo samo vprašanje časa, kdaj bomo 
tudi v Grosupljem gostili najboljše ptice 

in jih pokazali našim občanom.
Občanom, predvsem mladini, bi radi 

prikazali ta naš lep in plemenit hobi, saj 
ob gojenju in vzgoji sobnih ptic skrbimo 
tudi za zunanje prostoživeče, ki jim spo-
mladi v parkih Grosupljega postavimo 
valilnice, pozimi pa krmilnice, ki jih oskr-
bujemo s hrano. S tem pticam poma-
gamo preživeti zimo, spomladi pa najti 
primerna mesta za vzrejo naraščaja. Ob 
tem se našemu življenjskemu okolju viša 
dodana vrednost, saj si ne znamo pred-
stavljati ne same narave ampak tudi ne 
mesta brez ptičjega petja.

Pri vzgoji kvalitetnih sobnih ptic, s 
katerimi se pokažemo na razstavi, pa je 
delo preko celega leta. Začne se že proti 
koncu zime z izbiro pravih parov, ustre-
zne prehrane, parjenja in vzgoje mladi-
čev ter njihove priprave na tekmovanje. 
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Prazniki in zdravje

Sobnih ptic je veliko vrst, od najbolj 
poznanih kanarčkov, ki tekmujejo v pe-
tju, barvi ali pa postavi, tu so doma vzgo-
jene evropske vrste ptic in njihovi križan-
ci s kanarčki in med seboj, kjer dobimo 
nove vrste. Veliko je t. i. eksotičnih ptic, ki 
izvirajo iz drugih kontinentov, in seveda 
raznovrstne papige. Za vsakega ljubite-
lja ptic se najde njegova najljubša.

Vse te vrste so bile prisotne tudi na dr-
žavnem tekmovanju, saj je bilo udeleže-
nih preko 1000 ptic, 230 različnih skupin 

od 110 gojiteljev. Vse ptice je prvi dan 
ocenilo 15 sodnikov, ki so tudi podelili 
mesta, za kar so bile podeljene nagrade 
v obliki rozet in pokalov.

Ker pa organizacija takega tekmova-
nja potrebuje več kot samo željo, se mo-
ramo zahvaliti za veliko pomoč Društvu 
za varstvo in vzgojo ptic Kočevje, ki je 
bilo naš partner, ter Osnovni šoli Louis 
Adamič in ravnateljici Janji Zupančič, ki 
nam je omogočila izvedbo prireditve v 
njihovi telovadnici, ter Občini Grosuplje 

z županom Petrom Verličem, ki je bil po-
krovitelj prireditve.

Namen tekmovanja in razstave je bil 
tudi pokazati občanom naš hobi in pre-
buditi, predvsem pri mladih, ljubezen do 
narave in predvsem ptic ter jih povabiti 
v naše vrste.

Marjan Kastelic,
podpredsednik Društva za varstvo in 

vzgojo ptic Grosuplje

Društvo invalidov Grosuplje je v pe-
tek, 17. decembra 2021, na Vidmu za 
člane pripravilo zanimivo predavanje o 
pomenu praznovanj in njihovem vpli-
vu na naše počutje in zdravje.

Sredi popoldneva smo se zbrali pred 
zdravstvenim domom na Vidmu. Ude-
leženci predavanja, ki so se pripeljali iz 
Ivančne Gorice in Grosupljega, so se po 
gosti megli, ki jih je spremljala čez dan, 
razveselili sončnih žarkov nad Dobre-
poljsko dolino. Sprejel nas je zdravnik 
Ladislav Golouh, dr. med., specialist dru-
žinske medicine, in nam najprej razkazal 
lepo urejen zdravstveni dom in njegove 
nove pridobitve. 

Župan Igor Ahačevčič nas je pospre-

mil čez trg do Jakličevega doma, kjer 
je potekalo predavanje. Na trgu nam je 
spotoma predstavil nekaj zgodovinskih 
zanimivosti in kulturnih znamenitosti, 
ki ga krasijo –  še zlasti umetnine bratov 
Kralj in novi kip, ki sta ga pred kratkim 
dobila ta zaslužna umetnika. Ob slove-
su je udeležencem podaril lepa knjižna 
darila.

Dr. Golouh se je v svojem predava-
nju osredotočil na pomen praznikov ter 
naše doživljanje in aktivnosti v praznič-
nem času. Pravi, da je praznik preživlja-
nje dneva, ko nimaš vnaprejšnjih skrbi in 
zadolžitev. To je priložnost, da z občut-
kom hvaležnosti razmišljamo o tem, kar 
imamo, o sebi, svojih sposobnostih, že-

ljah. Pomagajo nam osvoboditi čustva, 
zato je takrat pomemben poudarek na 
dobrem počutju. Naša pozitivna narav-
nanost vpliva tudi na ljudi okrog nas, 
na dobro razpoloženje in boljše počutje 
vseh. To nam daje občutek vzajemne 
sprejetosti in naklonjenosti. Prijateljsko 
občutje je ključno za praznovanje.

Prazniki nam okrepijo in povečajo 
zdravje, ko imamo zagotovljene osnov-
ne življenjske potrebe in si po vsako-
dnevnem delu lahko obnovimo moči, si 
privoščimo izlet, sprehod, se udeležimo 
slavja ali naredimo to, za kar čez teden 
nismo imeli časa. Včasih pa smo zaradi 
praznikov še bolj na tleh kot običajno, 
zlasti v decembru. Takrat je pomembno, 
da gremo med ljudi, pravi dr. Golouh, da 
nismo sami. 

To je le nekaj misli iz zanimivega pre-
davanja. Ob koncu se je predsednica 
Društva invalidov Grosuplje Anica Per-
me zahvalila predavatelju, vsem zbra-
nim voščila kar najlepše praznike in nas 
pogostila s sendviči in vodo. Srečanje 
smo zaključili v prijetnem razpoloženju. 
Praznično vzdušje so nam ob odhodu 
pričarale še raznobarvne lučke v centru 
Vidma in različne jaslice, ki so jih izdelali 
otroci iz vrtca in šole, družine in Turistič-
no društvo Dobrepolje.

Andreja Vreg

Uspešen zaključek teniške sezone 2021 v TK Grosuplje

Za Teniškim klubom (TK) Grosuplje je 
še ena uspešna sezona. Kljub omejitva-
mi  zaradi razmer smo prebivalcem Gro-
supljega omogočali igranje na teniških 
površinah, obenem pa mladim igralcem 
omogočili razvoj v obetavne igralce te-

nisa.
Teniški klub temelji tudi na šoli, kjer se 

mladi in tudi starejši učijo osnov tenisa. 
Ti v veliki večini kasneje ostanejo v klubu 
kot rekreativni igralci in igralke. 

V tej sezoni so, pod vodstvom trener-

ja Marka Škrjanca iz Tenis šole Marko 
Škrjanc, s svojimi uspehi v ospredje prišli 
naslednji igralci:

Vid Mohar - zmagovalec turnirja do 
16 let, ki je dosegel še 1-krat drugo me-
sto, 7-krat tretje mesto (od teh 2-krat na 
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močnih mednarodnih turnirjih). Več kot 
40 nastopov na turnirjih v Sloveniji in tu-
jini mu je omogočilo visoko uvrstitev na 
mednarodni ETA in ITF lestvici. 

V letu 2022 je že dosegel nov prese-
netljiv uspeh na državnem prvenstvu 
do 16 let, ki je potekal od 10. do 14. 1. 
2022, na igriščih TK Center Court v Lju-
bljani. Osvojil je odlično 2. mesto med 
posamezniki in 1. mesto in naslov DR-
ŽAVNEGA PRVAKA med dvojicami. Kot 
reprezentant bo nastopal na evropskih 
tekmovanjih do 16 let. 

Lovro Jurečič je dosegel tretje mesto 
na turnirju do 14 let.

Poleg njiju pa na tekmovanjih na-
stopajo še Jelen Nikolaj Cerovac, Mark 
Šmuc in Luka Kušar v kategoriji do 16 let. 
Lun Milivojevič nastopa v kategoriji do 
18 let. Bine Jurečič nastopa v kategoriji 
do 14 let. Z uvrstitvijo na lestvico do 12 
let uspešno nastopajo Jon Novak, Miha 
Filipič in Anže Možina.  

Poleg njih se je veliko dečkov in deklic 
udeležilo pripravljalnih programov za 
tekmovanja v letu 2022.

V intervjuju je predsednik TK Grosu-
plje Ludvik Kovačič posebej izpostavil 
naslednje:

»Za mlade igralce tenisa je zelo po-
membno, kdo je nosilec in vodja teh 
tenisačev in teniške šole, kakršno, na pri-
mer, imamo mi tukaj. Veliko je odvisno 
od sposobnosti osebe, ki šolo vodi, od 
njegovega znanja, potrpežljivosti. Otroci 
so zelo dojemljivi in zelo radi prihajajo, 
je pa seveda predpogoj, da se dobro po-
čutijo, da so skoraj raje tukaj kot doma 
(»nasmeh«). Med temi mladimi tenisači 

pa se odkrije tudi kakšen talent in bilo 
bi zelo lepo, da bi ti naši odkriti talen-
ti lahko nadaljevali tudi na višji stopnji 
zahtevnosti in znanja, da bi na koncu do-
segli dobre uspehe.

Predvsem je pomembno nenehno 
posodabljanje infrastrukture, investicije, 
širjenje kluba, da se izboljšajo kapacitete 
ter tudi varnost. Pogoji, kakršne imamo 
sedaj, so dokaj v redu, ni pa nikoli reče-

no, da ne bi moglo biti še boljše. Želimo 
si privabljati še več ljudi k nam v oboje-
stransko korist.« 

Iskrene čestitke Vidu Moharju za na-
slov državnega prvaka in  uvrstitev v re-
prezentanco Republike Slovenije! Tenis 
v Grosupljem ima veliko prihodnost in 
veselimo se novic o novih uspehih naših 
mladih teniških upov.

Marko Škrjanc

Odbojkarici Nika in Maša Pucelj iz ATK Grosuplje z državno 
reprezentanco do 17 let na evropsko prvenstvo na Češkem

Maša izbrana za najboljšo igralko 
kvalifikacij

Med 6. in 9. januarjem 2022 so v Zadru 
na Hrvaškem potekale kvalifikacije za 
uvrstitev na letošnje evropsko prvenstvo 
ženskih izbranih vrst do 17 let, ki bo v ju-
liju potekalo v Olomoucu in Prostejovu 
na Češkem. V okviru kvalifikacij so poleg 
Slovenije sodelovale še reprezentance 
Hrvaške, Češke, Slovaške, Madžarske, Av-
strije in Izraela. Ekipe so bile razdeljene 
v dve skupini in v skupini s Slovenijo sta 
bili še Slovaška in Avstrija. 

V prvi tekmi so Slovenke s 3:0 prema-
gale Slovaško in nato z istim rezultatom 
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še Avstrijo. V polfinalu so se pomerile z 
borbenimi Madžarkami in bile boljše s 
3:0. Madžarke proti razigranim Sloven-
kam niso imele prav nobenih možnosti. 
V finalni tekmi, ki je odločala o neposre-
dni uvrstitvi na evropsko prvenstvo, so 
se Slovenke pomerile z domačinkami. 
Hrvatice so povedle v setih z 1:0, v na-
daljevanju pa so Slovenke osvojile na-
slednja dva za vodstvo z 2:1. Hrvaška je 
še uspela izenačiti na 2:2 in o zmagoval-
cu je odločal peti, skrajšani set. Bolje so 
začele domačinske in povedle s 3:0. Po 
polminutnem odmoru, ki ga je vzel tre-
ner Jaroš Štekel, so naša dekleta zaigrala 
kot prerojene. Z zaporednimi točkami so 
povedle z 8:3. Hrvatice so se poskušale 
z nekaj uspešnimi napadi približati na 
dve točki zaostanka, a na koncu je bilo 
na semaforju 15:10 za Slovenijo in to je 

bil čas za veselje ob tem velikem uspe-
hu. Z zmago so se Slovenke kot edine iz 
teh kvalifikacij uvrstile na evropsko pr-
venstvo in hkrati osvojile še naslov sre-
dnjeevropskih prvakinj. Če so Slovenke 
na lanskih kvalifikacijah v finalu tesno, 
na razliko po petem setu, izgubile proti 
Češki, je bila na tokratnih športna sreča 
na njihovi strani. Zasluženo.

Športno majico slovenske izbrane vr-
ste sta na kvalifikacijah nosili tudi mladi 
igralki iz ATK Grosuplje. Starejša Maša 
Pucelj je k zmagi nad Hrvaško prispe-
vala 26 točk in bila izbrana za najboljšo 
igralko kvalifikacij. Mlajša sestra Nika pa 
je bila kot edina, letnik 2007, najmlajša 
v reprezentanci. Dobila je priložnost, da 
stopi na parket in si ob starejši sestri na-
bira potrebne izkušnje. 

Darko Pucelj, foto: MEVZA

Odbojkarice ATK Grosuplje uspešne v vseh kategorijah

Drugi del prvenstva v 1.A ženski dr-
žavni odbojkarski ligi so Grosupeljčanke 
začele s porazoma 3:1 proti Novi KBM 
Branik in 3:0 proti Šempetrankam. Sledili 
sta dve gladki zmagi na gostovanju pri 
Kopru in nato še doma proti OD Krim s 
3:0. Na gostovanju pri Ankaranu so mo-
rale igralke ATK Grosuplje priznati pre-
moč domačinkam s 3:1, sledil je še poraz 
proti lanskoletnim državnim prvakinjam 
Calcit Volley s 3:0. Sledila je pomemb-
na tekma v Novi Gorici, na kateri so bile 
igralke GEN-I po dramatični končnici 
boljše od Dolenjk s 3:2. Po štirinajstih od-
igranih krogih imajo Grosupeljčanke 16 
točk in so trenutno na sedmem mestu 
prvenstvene lestvice in za šestim in pe-
tim mestom zaostajajo samo za točko. 
Pred dekleti je še tretji del prvenstva, 

kjer bodo odigrale še sedem prvenstve-
nih tekem, ki bodo odločale o končnem 
vrsten redu ekip pred začetkom izločil-
nih tekem v play offu, v boju za naslov 
letošnjih državnih prvakinj. 

Pri mlajših kategorijah mlade igralke 
ATK Grosuplje nadaljujejo z odličnimi 
predstavami. V mini odbojki so dekleta v 
svoji skupini po dveh zmagah na prvem 
mestu. V mali odbojki so deklice v 1. ligi 
zahod še brez poraza in so trenutno na 
prvem mestu prvenstvene lestvice. Sta-
rejše deklice so v 1. ligi zahod v prvih 
dveh krogih doživele dva tesna poraza z 
2:1. Zato pa so nato v nadaljevanju dva-
krat gladko zmagale in so trenutno na 

Ekipa kadetinj ATK Grosuplje

Ekipi v mini odbojki ATK Grosuplje
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tretjem mestu. Še vedno so v igri za eno 
od prvih dveh mest, ki vodita v polfinale 
državnega prvenstva in v boj za naslov 
državnih prvakinj. 

Kadetinje v 1. ligi zahod še niso do-
živele poraza. Po šestih odigranih tek-
mah so na prvem mestu prvenstvene 
lestvice.  Če bodo s takimi predstavami 
nadaljevale, so zelo blizu osvojitve ene-
ga od prvih dveh mest, ki zagotavljata 
uvrstitev v polfinale in igranje za naslov 
državnih prvakinj. Tudi mladinke v 2. ligi 
zahod B uspešno zastopajo barve doma-
čega društva. S tremi zmagami in enim 

porazom so trenutno na tretjem mestu 
lestvice.

Vsi ti uspehi imajo skupni imenova-
lec, ATK Grosuplje. Trenerke/trenerji Ta-
deja Veit, Nataša Cingerle, Simon Krakar, 
Matija Slobodnik, Rok Pucelj. Sponzorji/
donatorji, generalni pokrovitelj Avto-
Transporti Kastelec, pokrovitelji Oma-
plast, AM inženiring, Zavarovalnica Tri-
glav, Avtoval Grosuplje, Kocman, strojne 
instalacije, Občina Grosuplje in ostali. 
Starši deklic, ki so na vseh tekmah njiho-
vi najglasnejši in najzvestejši navijači.   

Kako bodo v nadaljevanju potekala 

tekmovanja v vseh kategorijah, je od-
visno od  števila okužb v ekipah zaradi 
koronavirusa in z njim povezanimi pre-
stavljenimi tekmami. Grosupeljčanke še 
naprej zavzeto trenirajo in so pripravlje-
ne na nadaljevanje prvenstev v vseh ka-
tegorijah z željo, da bi vitrine Odbojkar-
skega društva Flip flop tudi v letošnjem 
letu krasila nov pokal in medalja za osvo-
jen naslov državnih prvakinj. 

Za Odbojkarsko društvo Flip flop
Darko Pucelj

Dres Brava zamenjal za dres Brinja

Kljub zimskemu mirovanju se grosu-
peljski klubi aktivno pripravljajo na za-
četek spomladanske sezone. Tudi v NK 
Brinje ni nič drugače. Fantje so se v dneh, 
ko je sneg pobelil igrišče, potili v klub-
skem fitnesu, že kmalu pa so se vrnili 
tudi na zgledno očiščene zelenice. Kljub 
mirovanju sezone je potrebno vzdrževa-
ti kondicijo za nadaljevanje tekmovanj. 
Posebej ekipa U17, ki je trdno v vrhu 
jesenskega dela prvenstva 1. slovenske 
kadetske lige. A čaka jih še 11 krogov. 

»Napovedi v nogometu so vedno ne-
hvaležna stvar. Pred nami je tudi nekaj 
odločitev, kako in v kakšni sestavi bomo 
nadaljevali spomladanski del prvenstva. 
Ne glede na vse pa bodo cilji ostali vi-
soki. Zagotovo se ne bomo zadovoljili 
z nazivom jesenskega prvaka, ampak 
bomo poskušali ohraniti vodilno mesto 
tudi po spomladanskem delu. Vsekakor 
pa imamo lepe nastavke za mirno delo 
prihodnjega pol leta. Kako se bo vse na 
koncu razpletlo, pa se pustimo presene-
titi,« je optimističen njihov trener Erik 
Marinšek. 

Zimsko obdobje je tudi čas za kadro-
vske menjave ali okrepitve, tako je barve 
Brinja okrepil dolgoletni prvoligaški igra-
lec in nekdanji slovenski reprezentant 
Luka Žinko. V klubu bo njegova vloga 
dvojna. 38-letni Ljubljančan, ki je do 
zdaj krepil vrste Brava, bo odslej brcal za 
člansko moštvo, ki se bori za preboj v 2. 
SNL, obenem pa ga bomo lahko videvali 
tudi v vlogi pomočnika trenerja mladin-
cev, torej moštva U19. »Za začetek svoje 
trenerske kariere se je odločil pridružiti 
Brinju, ker je ocenil, da je tu najboljša 
sredina za učenje trenerskih korakov,« je 
pridobitev pozdravil predsednik Andraž 

Zrnec, ki je izpostavil njegovo igralsko 
kvaliteto in trenerski doprinos, trenerski 
del kluba pa se najbolj veseli skupnih 
izzivov v prihodnje. Nenazadnje gre za 
nogometaša, ki je v svoji karieri zbral več 

kot 300 nastopov v SNL, z Domžalami 
osvojil dva naslova državnega prvaka in 
igral tudi v Franciji, Turčiji, Rusiji, Azer-
bajdžanu, na Kitajskem in na Cipru. V 
majici slovenske reprezentance je zbral 
tri nastope. »Prihod osebe s takšnim 
nogometnim pedigrejem je velika pri-
dobitev za Brinje ter dokaz rasti kluba v 
zadnjih letih.« 

V tem času so tudi nekateri fantje že 
lahko občutili nogometni dril v slovenski 
reprezentanci, saj je dobilo vpoklic na 
trening kar sedem nogometašev Brinja, 
trije iz U19 in štirje iz U17, slednji so tudi 
v igri za kvalifikacije za evropsko prven-
stvo. 

Barbara Pance

Luka Žinko (levo) in predsednik kluba 
Andraž Zrnec

Ekipa kadetov U17 odšteva dneve do prvih pripravljalnih tekem v nadaljevanju sezone.
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In odkar ta svet stoji,
so na njem živeli ti in ti, ... (M. Sepe)

Moja mami Nada pa ga je zapustila  
v prvih dneh januarja. Vedno je pripo-
vedovala, kako je bilo njeno življenje v 
mladosti težko, a je šlo kasneje iz leta v 
leto na bolje, tako da je na koncu lahko 
povzela, da je imela lepo življenje. 

Rojena leta 1935 v kraju Videm-Krško 
je osnovno šolo obiskovala pod nemško 
okupacijo. Šolanje v nemškem jeziku 
je v njej še okrepilo spoštovanje do le-
pega slovenskega jezika, ki ga ni nikoli 
zmanjkalo. Po osvoboditvi je šolanje na-
daljevala v Brežicah, učiteljišče pa je obi-
skovala v Ljubljani in Novem mestu. Na 
vsaki stopnji šolanja je igrala v dramskih 
skupinah, zato je tudi na svojem prvem 
delovnem mestu kot mlada učiteljica 
v hribovski vasici Veliki Cirnik blizu Mo-
kronoga zbrala staro in mlado in z njimi 
pripravila uprizoritev igre »Dve nevesti«. 
Poleg kulturnega udejstvovanja sta s ko-
legico, učiteljico, bili tudi nosilki politič-
nega dogajanja v kraju, vodili pionirsko 
in mladinsko organizacijo, izvajali volitve 
idr. 

1955 je prevzela mesto ravnateljice 
(tedaj imenovana upraviteljica) na OŠ v 
Zagradcu, kjer je poučevala tudi razredni 
pouk in v kraju režirala igro »Poročil se 
bom s svojo ženo« ter v njej tudi igrala. 
Tedaj je začela tudi prijateljevati s svo-
jim bodočim možem in po poroki se je 
preselila v Kresnice, kjer je poučevala na 
tamkajšnji podružnični šoli. Sprva je bila 
razredna učiteljica, kasneje pa je ob delu 
vpisala študij slovenščine in srbohrvašči-
ne in 1966 leta tudi diplomirala na Peda-
goški akademiji v Ljubljani.

Od leta 1962 pa je postala krajanka 
Šmarja – Sapa, kjer so tedaj na šoli nuj-
no potrebovali novo učno moč.  Imamo 
ohranjen dokument, ko nam je občina 
Grosuplje predčasno izdala tako imeno-

vano začasno gradbeno dovoljenje za 
gradnjo nove hiše, da bi mamo obdrža-
li v kraju, ker je bil poklic učitelja takrat 
tako zelo deficitaren. Tako sta z očetom 
zgradila za naju s sestro lep dom in ostala 
zvesta kraju do neizbežnega konca. A ne 
da je Nada samo živela v kraju, bila je ak-
tivna na mnogih področjih družbenega 
življenja, predvsem na področju kulture. 
Kot učiteljica slovenščine je pripravila 
številne proslave za državne in krajevne 
praznike, na šoli vodila knjižnico, gledali-
ško-recitacijski krožek, novinarski krožek, 
urejala šolsko glasilo. V KD Šmarje – Sap 
je igrala v odmevni predstavi »Namišlje-
ni bolnik« pod režijskim vodstvom igral-
ca Maksa Furjana. Veliko je tudi pisala, 
čeprav ni veliko javno objavila. Napisala 
je knjigo Tri ženske, ki je biografija njene 
babice, njene mame in zapis o njenem 
življenju. Iz nje lahko spoznamo, kako 
težko otroštvo in mladost je imela. Pisala 
je tudi poezijo, od globokih izpovednih 
pesmi pa do raznih prigodnic.

Za svojo kulturno dejavnost je 1978 
prejela Jurčičevo plaketo Občine Grosu-
plje. Prejela je tudi razna druga priznanja 
različnih organizacij (RK Grosuplje, KD, 
DPM, ZB Šmarje – Sap).

Vsemu naštetemu delu navkljub pa 
je bila predvsem učiteljica in to učite-
ljica z veliko začetnico. To lahko rečem, 
ker so jo generacije učencev (še posebej 
tiste, ki jim je bila razredničarka)  imele 
rade,  jo cenile in jo spoštovale. Ona pa je 
imela rada njih, si prizadevala, da bi jim 
privzgojila čut za nepopačen slovenski 
materni jezik,  jih navduševala za branje, 
jih seznanjala z življenjskimi modrostmi. 
Bila je včasih stroga, a tudi popustlji-
va, ko je bilo to v korist učencev. Bila je 
pogumna, ko je svoje osmarčke brez 
turističnih vodnikov peljala na posebne 
izlete (npr. v Pulj z letalom, na obisk Pli-
tvičkih jezer, izlete z ladjico).

O vsem tem in še marsičem drugem 

so se trije njeni bivši učenci  (Jernej Kralj, 
Barbara Zajec, Jaka Perovšek) spominjali 
v govorih ob njenem zadnjem slovesu.

Čas, preživet z vami , je bil za nas otro-
ke res nekaj posebnega. Znanje ste nam 
podajali vedno na zanimiv način, tako da 
so vaše ure zmeraj prehitro minile. Bili 
ste enkratna osebnost, učiteljica in vzgo-
jiteljica.

Po upokojitvi je bila aktivna v večini 
dejavnostih Društva upokojencev Šmar-
je - Sap (občni zbori, rekreacija, izleti, vo-
dila je pester program na martinovanjih, 
pustovanjih, okroglih obletnicah dru-
štva, novoletnih in medobčinskih sreča-
njih društev, pisala članke o društvu za 
različne publikacije).

Bila je prava mojstrica lepih, čustve-
nih besed. Kot prava igralka je na pamet 
recitirala pesmi različnih avtorjev in tudi 
svoje lastne. Vse je znala obrniti v opti-
mizem, veselje in smeh.  (Iz govora A. 
Fabjan)

Tudi zato je bila med krajani in sosedi 
res priljubljena in spoštovana. Bila je to-
pla, vedra in odprta oseba, vedno pripra-
vljena pokramljati z vsakim.

Nada je bila aktivna članica Krajevne 
organizacije Zveze borcev Šmarje - Sap 
in nobena proslava ali komemoracija ni 
minila brez njenega prispevka. Njeni re-
citali na proslavah so bili tako doživeti, 
da se je marsikomu ob poslušanju orosi-
lo oko. (Iz govora J. Perovška)

A smrt mojega očeta in njenega 
moža, s katerim je 60 let živela v vzor-
nem zakonu, ji je vzela velik del vedrine 
in volje do življenja. Kako zelo sta se ime-
la rada in se spoštovala! Ljuba mami, zdaj 
sta zopet skupaj. Zelo vaju pogrešamo, a 
se vsi zahvaljujemo za življenje z vama, ki 
je stkalo na stotine lepih spominov. 

Renata Križman

V spomin na učiteljico in amatersko igralko

NADO NEŽO ROVŠEK iz Šmarja – Sapa

Igralci na Velikem Cirniku, 1954 Nada Rovšek v »Namišljenem bolniku« Na Javorovici, 2010
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Vsaka mama je prava mama,
dana za srečo in na veselje,
prava in ena sama, za vse življenje.
      (Tone Pavček)

Poslovila se je naša draga mama, babica, 
prababica, sestra, teta in tašča

ANA JANA CIMERMAN
(20. 6. 1933–31. 12. 2021) iz Grosupljega.

Zahvaljujemo se sestri Sonji Podržaj in zdravniku Darku Taseskemu za pomoč pri 
lajšanju bolečin, Patronažni službi ZD Grosuplje za nego, župniku Martinu Golobu 
za ganljivo sveto mašo ter Antonu Adamiču iz  JKP Grosuplje za lepo pripravljen 
poslovilni obred.
Hvala vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in znancem,
ki ste se poklonili njenemu spominu in jo pospremili na njeni zadnji poti.

Žalujoči vsi njeni

Glej, zemlja si je vzela, kar je njeno,
a kar ni njeno, nam ne more vzeti,
in to, kar je neskončno dragoceno,
je večno in nikdor ne more umreti.
(S. Makarovič)

ZAHVALA
Ob izgubi naše drage mame, tašče, sestre, 

tete, babice in prababice

ANE MARN, roj. ROME,
(10. 1. 1926–26. 12. 2021) iz Šmarja - Sapa

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in vaščanom za izrečena 
sožalja, podarjeno cvetje in sveče.
Posebna zahvala za tople besede nečakinji Mojci Rome in sosedu in predsedniku 
ZB Jakobu Perovšku, zahvala pevcem za čutno odpete pesmi slovesa.
Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in jo pospremili na njeni zadnji poti. 

Vsi njeni

Spet bo prišla pomlad,
nebo se bo napolnilo s pticami.
Nalomili bomo belih češnjevih vej s tvojega vrta,
posuli tvoj grob in si vedno znova priklicali čas s tabo.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi drage mame, tašče, tete, 

svakinje, babice in prababice

NADE NEŽE ROVŠEK
(8. 1. 1935–2. 1. 2022) iz Šmarja - Sapa

se iskreno zahvaljujemo vsem za izrečena sožalja, prinešeno 
cvetje in sveče ter vsem, ki ste jo pospremili k njenemu zadnjemu 

počitku. Hvala MPZ Šmarje – Sap in vsem govorcem, ki ste nam dali vedeti, da je 
bila priljubljena in spoštovana učiteljica in krajanka.
Hvala vsem, ki ste jo v času življenja imeli radi, jo bodrili, razveseljevali in ji pomagali.
Tebi, draga mami, pa hvala za ljubezen, ki si jo obilno delila vsenaokrog in se bo 
ohranila tudi v prihodnjih rodovih.

Vsi žalujoči

Na nebu imam srce, ki ga močno pogrešam.
Ne mine dan, da ne pomislim nate.

ZAHVALA
ob izgubi ljubega moža, očija, sina,  

brata in strica

ROBIJA GODCA
(6. 4. 1969–16. 10. 2021).

Ob boleči izgubi se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
prijateljem in sosedom, ki ste nam v težkih dneh nudili podporo 

in delili z nami žalost in bolečino.
Zahvala vsem za izrečeno sožalje, darovano cvetje in sveče, darove 

za cerkev in svete maše.
Hvala g. župniku Boštjanu Modicu za lepo opravljen pogrebni obred, Viki Žnidaršič Skubic 
za sočutne besede slovesa ter pevcem.
Posebna zahvala članom Turističnega društva Cer Cerovo in sodelavcem Ministrstva za 
zunanje zadeve. 
Hvala vsem, ki ste se z ljubeznijo poslovili od njega in ga v tako velikem številu pospremili 
na zadnji poti k večnemu počitku.

Vsi njegovi

Solze, žalost, bolečina,
vaju zbudila ni,

a ostala je tišina,
ki močno boli.

T. Pavček

V SPOMIN

MOŽU IN HČERKI

VLADIMIR ROZMAN
† 11. 2. 2012

MATEA ROZMAN - CURKOVA
† 4. 2. 2021

POGREŠAM VAJU,

MIROSLAVA

Tiho sedaj si odšla, kot lepa misel,  
ki mine in nam pusti le spomine.

ZAHVALA
V 61. letu starosti je za vedno zaprla oči  

draga žena, mama, babica in tašča 

IVANA SCHABORLA. 
Kljub težki bolezni se je do konca posvečala svojim

največjim ljubeznim, družini, slikanju in rožam.
Zahvala vsem, ki so ji namenili zadnji poklon pri pogrebu.

Posebna zahvala gre osebni zdravnici Lejli Dobršek ter patronažni sestri Andreji
Krnc za vso pomoč in veliko uteho celotni družini.
Zahvala tudi društvu SVELIPA in osebni asistentki Renati za pomoč, podporo
in pozitivne misli.
Zahvala tudi dr. Maji Ivanetič in sestri Marjani za podporo s strani Onkološkega
inštituta ter gospodu Ivanu Petriču (CSD) za hitro in korektno izpeljane postopke.
Zahvala tudi duhovnici Binkoštne cerkve, Sabini Scobie za lep pogreb.     Vsi njeni

Spomini 
in zahvale
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Rada si ljudi imela okrog sebe, 
jih razveseljevala in spoštovala. 
Sovraštva in zlobe ti nisi poznala. 
Bremena usode te niso zlomila, pod 
zadnjim bremenom pa si omahnila. 
Bolezen iz tebe vso moč je izpila.
Adijo, ljuba mati ti, ljubezen naša 
ti sledi. Naj bosta mir in Bog s 
teboj, uživaj blaženi spokoj. Veseli 
s teboj smo živeli, žalostni, ker te 
več ni, ostali so lepi spomini, z nami 
potuješ vse dni.
Mama, naj večna ti lučka gori.

Ob izgubi naše drage mame, sestre, babice, 
prababice in tašče

FRANČIŠKE GALJOT
(29. 8. 1932–27. 12. 2021),

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, lovskim tovarišem LD 
Taborska jama, prijateljem, vaščanom za izrečena sožalja, besede 
tolažbe, telegrame, podarjeno cvetje, sveče, darove za svete maše 
in darove za Cerkev. 
Iskrena hvala gospodu župniku Andreju Šinku za ganljiv obred 
in pogrebno mašo, pevcem za občuteno zapete pesmi, pogrebni 
službi JKP Grosuplje ter gostišču Lunca. 
Najlepša hvala vsem, ki ste se poklonili njenemu spominu in jo 
pospremili na njeno zadnjo pot, z željo, da jo ohranite v lepem 
spominu.
Vsa toplina njenega srca bo ostala vedno z nami. Zaradi toliko 
skupnih spominov ne bo nikoli zares odšla. Vedno bo živela v 
naših spominih in v sadovih dela, ki jih je pustila za sabo.
Ne bomo tožili, ker si odšla, hvaležni bomo, ker si z nami bila.

Žalujoči vsi njeni

Nasmešek tvoj nikoli v nas
ne bo zbledel,
tvoj obraz v spominu nam
večno bo živel.

ZAHVALA
Od nas se je poslovila 
naša draga mama, babica, 
prababica, sestra in teta

IVANKA MENART
(19. 11. 1930–2. 12. 2021)

iz Vina.

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za izrečena sožalja, darovano cvetje, 
sveče, svete maše in darove za cerkev. Zahvaljujemo se tudi 
patronažnim sestram iz ZD Grosuplje.

Hvala gospodu župniku dr. Bojanu Korošaku za opravljen 
poslovilni obred, pogrebni službi JKP Grosuplje in pevkam za 
lepo in čustveno odpete pesmi.

Najlepša hvala tudi vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti in jo boste ohranili v lepem spominu.

Žalujoči vsi njeni

Pomlad bo na tvoj vrt prišla
in čakala, da prideš ti,
in sedla bo na rožna tla
in jokala, ker te ni.
                (Simon Gregorčič)

ZAHVALA
V večnost je tiho odšel naš 
dragi ata, brat, tast, dedek 
in pradedek

JANEZ STAREC 
(10. 10. 1928–14. 12. 2021) iz Predol

Ob boleči izgubi se zahvaljujemo vsem sorodnikom, 
vaščanom, prijateljem in znancem za izrečena sožalja, 
darovano cvetje, sveče, svete maše in molitve.
Zahvaljujemo se  gospodu župniku Janezu Kebetu za lepo 
opravljen poslovilni obred.
Iskrena hvala pevcem za ubrano petje, gasilcem za spoštljivo 
spremljanje na njegovi zadnji poti in Jožefu Valentinčiču za 
ganljive besede slovesa.
Hvala družini Novak in Martini Cingerle za vso pomoč, ki ste 
nam jo nudili v težkih dneh.
In ne nazadnje, hvala vsem, ki ste ga v zadnjih letih njegovega 
življenja obiskovali, mu krajšali čas in ga imeli radi.

Žalujoči vsi njegovi

Mrak. Sivina. Gole veje.
Zgrbljen starček  sred poti. 
Hlad in praznost.  Prsi greje 
le spomin nekdanjih dni …
 (J. Menart)

ZAHVALA
V 83. letu se je poslovil  
naš ljubljeni

MARJAN AHLIN
s Perovega pri Grosupljem.

Zahvaljujemo se vsem, ki ste se v tako velikem številu 
poslovili, darovali cvetje in sveče, izrekli sožalje in žalovali z 
nami.

Zahvaljujemo se LD Grosuplje za poslovilne besede in prelep 
lovski obred. Iskrena hvala pevcem in rogistom.
Najlepša hvala dr. Grudnovi in dr. Vogi za urgentno pomoč v 
najtežjih trenutkih.

Bil si rojen zmagovalec. V življenju si dobil vse bitke.
V zadnji pa je narava rekla: dovolj, čas je za počitek!

Vsi, ki smo te imeli radi
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051/222-833

Pice iz krušne peči
Testenine Jedi po naročilu

Solate Sladice

Oglas vsebuje 4 kupone za 10% popust ob enkratnem naročilu. Popusti se ne seštevajo.
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GABER PETER KASTELIC s.p.

SERVISIRAMO VSO AVDIO - VIDEO
FOTO in RAČUNALNIŠKO TEHNIKO

PRODAJAMO VSO 
TEHNIKO ZNAMKE

Partizanska cesta 8
1290 Grosuplje

servis.gaber@gmail.com

059 190 524 POOBLAŠČENI
SERVIS ZA:

Vaša zelena tiskarna.

DIGITALNI TISKOBLIKOVANJE DODELAVAOFFSET TISK

Pokličite nas: 08 385 04 81 | info@partnergraf.si
PARTNER GRAF zelena tiskarna d.o.o. | Gasilska cesta 3 | 1290 Grosuplje




